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رئیس ستاد انتخابات هرمزگان:
 تبلیغات داوطلبان انتخابات شوراها

با محوریت فضای مجازی است

توسعه دریا همراه با عدالت 
حفظ محیط زیست و منابع طبیعی

تامین سیمان بازار هرمزگان  
اولویت کارخانجات تولیدی است
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گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان اعلام کرد: مردم جرایم و تخلفات انتخاباتی را به سامانه سجام 
گزارش دهند تا در اسرع وقت به آنها رسیدگی شود.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ جلسه ویژه شورای پیشگیری از وقوع جرم شرق استان هرمزگان به ریاست علی 
صالحی رئیس کل دادگستری استان و با حضور مسئولین اجرایی، انتظامی، نظامی، امنیتی و قضایی در شهرستان 
جاسک برگزار شد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در جریان این نشست به دستاوردهای دستگاه قضایی 

استان در شاخص های مختلف اشــاره کرد و اظهار داشت: خوشبختانه تلاش مجموعه دستگاه های نظامی، 
انتظامی و امنیتی در تعامل با دستگاه قضایی و شورای تأمین جاسک به ایجاد امنیت حداکثری در این شهرستان 
منجر شده است. وی همچنین بر لزوم توجه به آسیب شناسی اجتماعی به منظور پیشگیری از وقوع جرایم تأکید 
کرد و خاطرنشان ساخت: بررسی عوامل وقوع جرم در کمیته های فنی و تخصصی می تواند در برنامه ریزی 

دقیق و اتخاذ تصمیمات صحیح ، مؤثر باشد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان خبر داد
کشف ۲۵ دستگاه تولید رمز ارز دیجیتال 

غیرمجاز در بندرعباس و رودان
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مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان خبر داد

  بخشودگی 100 درصدی 
جرایم مالیاتی تعاونی های 

مرزنشین استان

معاون استاندار هرمزگان:

۵۰۰ مگاوات ظرفیت 
جدید به شبکه برق 

اضافه می شود

لزوم ارتقای خدمات 
بهداشتی به محرومان

ادامه از تیتر یک//
   رئیس شــورای قضایی استان هرمزگان به 
راه اندازی گشــت های رضویون در شــرق 
اســتان اشــاره کرد و یادآور شــد: یکی از 
 ویژگی های مهم طرح »گشــت رضویون« 
فراگیر بودن اقداماتی است که به منظور ارتقای 
امنیت عمومی در محلات مختلف با همکاری 
دستگاه قضایی، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
و ناجا محقق خواهد شد.وی در ادامه تصریح 
کرد: برنامه ریزی جهت ارتقای آگاهی های 
عمومی از طریق ارائه آموزش های همگانی 
به منظور اصلاح ســبک زندگــی و ارتقای 
دانش حقوقی اقشار مختلف جامعه و همچنین 
استفاده از ظرفیت هسته های مصلحین برای 
کاهــش دعاوی خانواده و طلاق در شــرق 
اســتان هرمزگان از سوی دستگاه قضایی به 
صورت ویژه پیگیری می شود.علی صالحی 
در بخش دیگری از سخنان خود ، ساماندهی 
به وضعیت محورهای مواصلاتی شرق استان 
هرمزگان را از مهمترین مصادیق احقاق حقوق 
عامه عنوان کرد و در این راستا، جمع آوری 
 و هویت گذاری شترهای سرگردان و نصب 

دوربین های نظارتی پلاک خوان را به منظور 
کاهــش تصادفات جــاده ای حائز اهمیت 
برشــمرد.وی همچنین بر عزم جدی دستگاه 
قضایی اســتان هرمزگانی در مقابله با صید 
غیرمجاز ترال به موازات حمایت از صیادان 
بومی تأکید کرد و اظهارداشت: مبارزه بی امان 
با این نوع صید مخرب به صورت مستمر در 
دستور کار دستگاه قضایی استان هرمزگان قرار 
دارد و در همین راستا تاکنون ده ها کشتی صید 
ترال توقیف و برای متخلفین پرونده قضایی 
تشکیل شده است.رئیس شورای پیشگیری 
از وقوع جرم اســتان هرمــزگان در ادامه با 
 انتقاد از وضعیت نامناســب آسفالت معابر و
 کوچــه ها و همچنین نظافــت در محلات 
شهرستان میناب متذکر شد : وضعیت فعلی در 
برخی مناطق شهر میناب زیبنده نمی باشد و 
این مسأله باید با جدیت از طریق شهرداری 
پیگیری و برطرف شود.علی صالحی در ادامه 
بر لزوم هماهنگی و هم افزایی دستگاه های 
مختلف به منظور برگزاری انتخاباتی ســالم، 
رقابتی و همراه با مشــارکت حداکثری مردم 
تأکید کرد و گفت: انتخابات عرصه ای بی بدیل 

برای به نمایش گذاشتن اخلاق اسلامی است 
و ضروری است که افراد و جریان های سیاسی 
ضمن تبعیت از قانون از توســل به هرگونه 
اقدام مغایر با این امر خودداری کنند.نماینده 
عالی قوه قضاییه در استان هرمزگان با بیان 
اینکه به منظور تضمین سلامت انتخابات و 
جلوگیری از تخلفات، رصد دقیق و نظارت بر 
فضای مجازی ضرورتی اجتناب ناپذیر است، 
تأکید کرد: با هماهنگی دستگاه های متولی، 
فضای مجازی به صورت مداوم رصد می شود 
و در صورت مشاهده هرگونه تخلف در اسرع 
 وقت برخورد قانونــی لازم صورت خواهد 
 گرفــت.وی با اشــاره بــه لــزوم رعایت 
دستور العمل های بهداشتی در جریان تبلیغات 
و روند اخذ آرا ، افزود: با اســتفاده از نظرات 
کارشناسی، آسیب های ســنوات گذشته از 
ســوی کمیته های تخصصی مورد شناسایی 
قرار گرفته و راهکارهای مناسبی برای حفظ 
ســلامت مردم در شــرایط خاص کرونایی 
اندیشــیده شده اســت. علی صالحی اضافه 
کرد: به منظور حفظ ســلامت شــهروندان و 
 جلوگیری از ایجاد صف های طولانی ، تعداد 

صندوق های ثابت و ســیار افزایش یافته و 
امکانات لازم برای رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی و اخذ رأی در محیــط هایی با 
فضای باز ، تدارک دیده شــده است.رئیس 
کل دادگستری استان هرمزگان در پایان اظهار 
داشــت: با توجه به لزوم استفاده از ظرفیت 
نهادهای مردمی و دیده بانان پیشــگیری به 
منظور مقابله با جرایم و آسیب های اجتماعی، 
بخش تخلفات انتخاباتی در ســامانه سجام 
تعریف شده است و مردم می توانند از طریق 
 Sajam.Scpd.ir مراجعه به آدرس اینترنتی
تخلفات و جرایم انتخاباتی را گزارش دهند تا 

در اسرع وقت به آنها رسیدگی شود.

 رئیس کل دادگستری هرمزگان :

مردم جرایم و تخلفات انتخاباتی را به سجام گزارش دهند

 با هماهنگی دستگاه های متولی، فضای مجازی به صورت مداوم رصد می شود و در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
در اسرع وقت برخورد قانونی لازم صورت خواهد گرفت

 رئیس کل دادگستری هرمزگان :

مردم جرایم و تخلفات انتخاباتی 
را به سجام گزارش دهند

گروه خبر // مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان 
گفت: تعاونی های مرزنشــین استان در 
صورت پرداخت اصل بدهی مالیاتی خود 
از بخشــودگی صددرصدی جرائم قابل 
 بخشش بدهی مالیاتی برخوردارمی شوند. 

  به گزارش خبرنگار دریا ،شاکررضا مریدی، 
مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان در نشســت 
با مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی استان 
با بیان اینکه تعاونی های مرزنشــین بعنوان 
گره گشــا دراقتصاد کشور هســتند، اظهار 
 داشــت: دولت جهت تولید و ایجاد اشتغال 
معافیت هــای مالیاتی را پیش بینی کرده که 
این معافیتها اعمال می شود.وی افزود: استفاده 
از کارت بازرگانــی دیگران علاوه بر تضییع 
حقوق اعضاء ســبب تخلف و سرپیچی از 
قانون می گردد که علاوه بر جریمه عمومی 
شامل جرایم مالیاتی نیز می شود و برابر قانون 
با شخص متخلف برخورد می شود.در ادامه 
این نشست ،هادی ابراهیمی،مدیرکل تعاون، 

کار ورفاه اجتماعی اســتان با اشاره به نقش 
تأثیرگذار تعاونی های مرزنشــین در کمک 
به رونق اقتصادی، ایجاد اشــتغال و تامین 
کالاهای اساسی خواستار رفع مشکلات آنان 
شد . ابراهیمی افزود:عدم تمایل و همکاری 
اعضای شرکت های تعاونی مرزنشینان جهت 
تمدیــد کارت هــای الکترونیکی مبادلات 
مرزی، هزینه بــالای تمدید و صدور کارت 
برای مرزنشــینان، عدم اجرای معافیت های 
مالیاتی و بدهی های مالیاتی شــرکت های 
تعاونی مرزنشینان از عمده مشکلاتی است 
که در نشســت با مدیران عامل تعاونی های 
مرزنشین استان عنوان شــده که امید است 
در این جلســه مشــکلات مربوط به بحث 

 مالیاتــی آنهــا برطرف شــود.وی مجموع 
تعاونی های مرزنشــین استان را ۵۹ تعاونی 
ذکر و خاطر نشــان کــرد: از این تعداد ۳۷ 
تعاونی فعال هســتند که ۱۶ مــورد از آنان 
مشکل مالیاتی دارند که مشکل برخی حل 
شده و با راهکارهایی که مدیرکل امور مالیاتی 
استان ارائه کردند مسایل مابقی تعاونی های 
مرزنشــین نیز مرتفع خواهد شد.شایان ذکر 
 اســت در این نشست مشــکلات مالیاتی 
تعاونی های مرزنشین از جمله عدم معافیتهای 
صد در صدی مالیاتی و همچنین بدهی های 
مالیاتی توسط مدیران این شرکت ها مطرح 
وبرای حل آن پیشــنهادات و راهکارهایی 

ارائه شد.

گروه خبر // شــرکت توزیع برق هرمزگان اطلاعیه ای 
درباره خاموشی های این شرکت اعلام کرد.

   بــه گزارش خبرنگار دریا ، شــرکت توزیــع نیروی برق 
هرمزگان در اطلاعیه ای از هم اســتانی ها خواســت باتوجه 
به اعمال برنامه مدیریت اضطراری بارِ ناشــی از کمبود تولید 
نیروگاه های برق آبی، هنگام قطعی برق ابتدا برنامه خاموشی 
 را از ســایت این شــرکت بــه آدرس hedc.co.ir رصد

 کنند.
  براین اســاس درصورت وجود برنامه خاموشی و ادامه آن 
بیش از ۲ ســاعت، شرایط را به ۱۲۱ اعلام و یا آدرس مورد 

نظر را به ســامانه پیامکی ۳۰۰۰۹۱۲۱ ارسال کنند.در این 
اطلاعیه از شهروندان خواسته شده است با مصرف بهینه برق، 

شرکت توزیع را در کاهش خاموشی ها کمک کنند.

گروه خبر //  معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف 
کنندگان سازمان صنعت ، معدن و تجارت هرمزگان  گفت: 
چنانچه واحدهای صنفی اقدام به افزایش قیمت نان کنند، 

مرتکب تخلف شده اند و با آن ها برخورد قانونی می شود.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  عبدالرضا پیروی منش اظهار کرد: 
تاکنون در خصوص قیمت نان افزایشی نداشته ایم؛ هرگونه افزایش 
قیمت در ستاد تنظیم بازار استان هرمزگان  مصوب و بعد از ابلاغ 

آن، اجرا می شــود.وی افزود: چنانچه واحدهای صنفی اقدام به 
افزایش قیمت نان کنند، مرتکب تخلف شده اند و از هم استانی ها 
می خواهیم چنانچه موردی در خصوص افزایش قیمت نان مشاهده 
کردند، با تماس با شــماره تلفن ۱۲۴، آدرس واحد صنفی را در 

 اختیار ما بگذارند؛ بــا واحدهای صنفی متخلف برخورد قانونی 
می شود.پیروی منش درپایان گفت: واحدهای صنفی متخلف به 
تعزیرات معرفی می شــوند و چنانچه تکرار کنند، نسبت به پلمب 

واحد صنفی اقدام خواهد شد.

دانشــگاه  ســخنگوی   // خبر   گروه 
علوم پزشکی اســتان هرمزگان گفت: 
برای بیماران بستری در بیمارستان ها با 
تجویز پزشک هیچ کمبودی در داروی 

رمدسیویر وجود ندارد.

  دکتر فاطمه نوروزیان در خصوص کمبود 
داروی رمدســیویر که برای درمان بیمارن 
کرونایی استفاده می شود، اظهار کرد: برای 
بیماران بســتری در بیمارستان ها با تجویز 
پزشــک هیچ کمبودی در این زمینه وجود 

ندارد، اما بــا توجه به افزایش مصرف این 
دارو ممکن است برای بیماران سرپایی این 

دارو کمیاب باشد.
  به گزارش ایســنا ؛ نوروزیــان در پایان 
به مصرف این دارو ندارند.خاطرنشان کرد: البته بیماران سرپایی نیازی 

گروه خبر // عزیزاله کنــاری فرماندار بندرعباس ، 
دکتر فرشیدی رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
و قاســمی رئیس ســازمان صنعت ، معدن و تجارت 
هرمزگان در راستای بررسی آخرین وضعیت رعایت 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی در 
سطح شهر بندرعباس از بازار روز ، مجتمع های تجاری 

و اتوبوس های درون شهری بازدید بعمل آوردند.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ کنــاری در پایان این بازدید 

گفــت: ضمن قدردانی از صنــوف و مراجعه کنندگانی که 
شــرایط کنونی را خوب متوجه شده و رعایت می کردند. 
تعداد محدودی از کسبه و مراجعه کنندگان به بازار متاسفانه 
از ماســک استفاده نمی کردند که دســتور داده شده تیمی 
مرکب از نمایندگان بهداشــت و صمــت و اتاق اصناف و 
سایر دستگاههای ذیربط با جدیت و حتی المقدور بصورت 
نامحسوس بصورت مستمر از بازار بازدید و واحدهایی که 
رعایت نمی کنند ضمن مستند سازی، برای بار اول ۱ هفته و 

برای بار دوم ۲ هفته و ... پلمپ شوند.  وی در ادامه از کسبه 
خواستند هم برای حفظ سلامت خود و دیگر شهروندان و 
هم برای استمرار فعالیت کسبی مربوط، در طول مدت زمان 
حضورشــان در محل کاسبی حتما از ماسک استفاده کنند 
و متذکر گردند که مراجعه کننده ضمن اســتفاده از ماسک، 
فاصله اجتماعی را نیز رعایت کنند و مدیران مجتمع های 
تجاری و بازار مرتب از طریق بلندگوهای مربوطه ضرورت 

انجام این مهم را یادآوری نمایند.

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان خبر داد

  بخشودگی 100 درصدی جرایم مالیاتی تعاونی های مرزنشین استان

اطلاعیه شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان 

افزایش قیمت نان ، تخلف است

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

هیچ کمبودی در داروی رمدسیویر وجود ندارد
پلمپ واحدهای صنفی که پروتکل های بهداشتی را رعایت  نمی کنند

صفحه 4 را بخوانید

ادامه در همین صفحه

کار گرامی جناب آقای حیدر مبارکی  هم
درگذشت پدر گرامیتان را به شما و خانواده محترمتان تسلیت عرض نموده ؛ از درگاه خداوند متعال برای آن 

مرحوم  مغفرت و برای شما و سایر بازماندگان صبر جمیل و اجر جزیل خواهانیم .

کاران شما در روزنامه دریا  هم

اوج گیری دوباره کرونا در هرمزگان 



ادامه واکسیناسیون سالمندان 
و بیماران خاص در هرمزگان 

  گروه خبر // واکسیناســیون سالمندان، بیماران خاص و بیماران 
زمینه ای در هرمزگان ادامــه دارد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون 
فنی مرکز بهداشت هرمزگان گفت: حدود ۱۸ هزار نفر در استان، در 
گروه سنی ۷۰ تا ۷۵ ســال قرار دارند.فریده فخار افزود: به افرادی 
که در مراکز بهداشــتی و درمانی پرونده سلامت دارند، زمان و مکان 
تزریق واکســن آنان با تماس تلفنی و یا پیامک اطلاع داده می شود.

وی گفت: اگر سالمندان پرونده سلامت ندارند می توانند با مراجعه به 
ســامانه Salamat.gov.ir و یا شماره تلفن ۳۱۱۸ نوبت خود را 
دریافت کنند.معاون فنی مرکز بهداشت هرمزگان گفت: سالمندان بالای 
۷۵ سال نیز که تاکنون واکســن به آنان تزریق نشده است می توانند 
برای واکسیناسیون مراجعه کنند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت: بیماران خاص و افرادی که دارای بیماری زمینه ای هســتند و 
تاکنون واکســن دریافت نکرده اند می توانند به مرکز بیماران خاص 
مراجعه کنند.فرشــیدی افزود: بعد از گروه سنی نوبت به افراد بالای 
۶۵ ســال برای دریافت واکسن کرونا میرسد که حتما اطلاع رسانی 
می شود.رئیس مرکز بهداشت بندرعباس گفت: تا کنون بیش از ۹ هزار 
نفر در گروه سنی ۷۰ سال به بالا درشهرستان بندرعباس واکسن کرونا 
دریافت کردند.ذاکری افزود: اکنون مسجد قدس و دانشکده پیراپزشکی 
بندرعباس آماده ارائه خدمات برای واکسیناسیون افراد بالای ۷۰ سال 
اســت.وی گفت: تا آخر هفته نیز دو مرکز تجمیع برای اجرای طرح 
واکسیناســیون کرونا در بندرعباس راه اندازی می شود.رئیس مرکز 
بهداشت بندرعباس افزود: دریافت واکسن کرونا آن هم مرحله نخست 
آن به معنای ایمنی کامل نیست و فرد یک ماه بعد از تزریق مرحله دوم 

به ایمنی ۸۰ درصد می رسد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان خبر داد
 کشف ۲۵ دستگاه تولید رمز ارز دیجیتال غیرمجاز 

در بندرعباس و رودان
  گروه خبر //  مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق هرمزگان از 
شناسایی و کشف ۲۵ دســتگاه تولید رمز ارز دیجیتال غیرمجاز در 
بندرعباس و رودان خبر داد.هاجر عبدی گفت: در راستای شناسایی 
و جمع آوری دســتگاههای استخراج رمز ارز غیرمجاز، ۱۵ دستگاه 
در بندرعباس و ۱۰ دســتگاه در رودان شناسایی و جمع آوری شد. 
تعرفه پایین برق خانگی به نســبت سایر تعرفه ها باعث شده برخی 
افراد سودجو برای کسب سود بیشتر اقدام به راه اندازی دستگاههای 
استخراج رمز ارز در منازل کنند. این اقدام علاوه بر غیرقانونی بودن 
باعث فشار به شبکه توزیع برق می شود.عبدی اظهارداشت: به منظور 
تامین برق پایدار برای مشترکین استان شناسایی مراکز استخراج رمز 
ارز دیجیتال در دستور کار قرار گرفت. با ورود موج گرما به استان و 
افزایش مصرف برق، بار شــبکه به اوج خود رسیده است. استفاده از 
دستگاههای استخراج رمز ارز که برق زیادی مصرف می کنند باعث 
فشار مضاعف به شبکه شده که در نهایت قطعی برق را به دنبال داشته 
است.به گفته عبدی، از ابتدای امسال تاکنون در مجموع ۱۳۳ دستگاه 
غیرمجاز رمز ارز شناسایی شده است.مدیرعامل شرکت توزیع برق 
بیان داشت: استفاده از دســتگاههای رمز ارز دیجیتال تابع مقررات 
خاصی است که متقاضیان پس از دریافت مجوزهای لازم می توانند 
از انشعاب برق با تعرفه خاص برخوردار شوند.به گزارش  مهر، وی 
افزود: شهروندان در صورت مشاهده دستگاههای رمز ارز غیرمجاز 
مراتب را به این شرکت اعلام نمایند، تا با شناسایی و جمع آوری این 
دســتگاهها به پایداری بیشتر شبکه برق بویژه در ایام تابستان کمک 

شود.
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سرمقاله

  میزان ارائه خدمات بهداشتی ودرمانی به محرومان در محلات 
حاشیه ای و روستاها بایستی افزایش یابد که کمتر به این موضوع 
توجه شده است.در حال حاضر هم که ۱۶ ماه کشور با غول کرونا 
در حال دســت و پنجه نرم کردن است، نیاز به افزایش استفاده از 
ماسک، مواد شوینده و ضدعفونی کننده و... است، اما بدلیل گرانی 
این اقلام، بسیاری از خانواده ها نمی توانند از آن ها به اندازه کافی 
بهره مند شــوند. در ماه های آغازین شیوع کرونا، تولید و توزیع 
ماسک در مناطق محروم بصورت رایگان افزایش یافت و بعد از 
مدتی تاکنون تقریبا توزیع این اقلام قطع شده است و بسیاری از 
خانواده ها حتی برای معیشت و خوردوخوراک با مشکل مواجهند، 
دیگر نمی توانند ماسک گران و... بخرند و افزایش بیماری ها را 
بدنبال دارد که هزینه سنگینی را بر دوش سیستم بهداشت و درمان 
گذاشته است که اگر کمتر از این هزینه توسط دولت برای پیشگیری 
استفاده شد، بطور حتم از ابتلا و مرگ بسیاری از شهروندان کاسته 
می شد و در چنگال های این ویروس چسبان گرفتار نمی شدند.
به گفته مدیر یکی از مراکز نیکوکاري بندرعباس که صدها خانواده 
محروم و فقیر را تحت پوشش دارند و از وضعیت نامناسب معیشتی 
 و بهداشــتی، درمانی و... آنها اطــلاع دارد، اگر که تولیدکنندگان 
مواد بهداشتی و... در شهرک های صنعتی و...، بخشی از محصولات 
خود را در مناطق حاشیه ای و بین محرومان توزیع کنند، می توانند 
در ارتقای شرایط بهداشتی این خانواده های و رفع مشکلات شان 
سهیم شوند. در واقع از یک طرف برای ارتقای شرایط بهداشتی در 
محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده بایستی در چند حوزه 
اقدام شود. کوچه هایی که فاضلاب در آن ها روان است و کودکان 
گاهــی در این فاضلاب ها بدلیل نبود پــارک و اماکن تفریحی 
و... در محــلات، در آن بازی می کنند و از طرفی دیگر بیشــتر 
ساکنان این محلات برای معیشت و تامین اقلام بهداشتی با مشکل 
 مواجهند که صنایع استان بایستی در راستای انجام مسئولیت های 
اجتماعی شان، برای عمران و آبادانی و رفع مشکلات این مناطق 
و اهالی اقدامات مناسبی را داشته باشند. از طرفی دیگر نهادهای 
حمایتی و انقلابی نیز می توانند در این بخش مشارکت کنند. این 
وضعیت را در حالی داریم که چهار هزار میلیارد تومان را از محل 
۵۰درصــد مازاد درآمد، هرمزگان از دولت طلب دارد که اگر این 
مبلغ که حق قانونی اســتان اســت  را دولت می داد، بسیاری از 
مشکلات و محرومیت های استان برطرف می شد و نام هرمزگان 
درصدر استان های محروم در فقر خوراکی کشور قرار نمی گرفت. 
از طرفی دیگر در بخش درمانی نیز بیشــتر هرمزگان نشینان با 
مشــکلات هزینه درمان و کمبود تخت بیمارستانی و تجهیزات 
بهداشــتی و درمانی مواجهند که در این سال ها اقدامات مناسبی 
صورت نگرفته اســت و مشکلات این حوزه نیز همچنان وجود 
دارد ونیاز اســت یک مرکز درماني تخصصی و فوق تخصصی 
 خیریه برای محرومان در اســتان احداث شود تا محرومان بدلیل 

هزینه های درمان و... از درمان محروم نشوند.
  علی زارعی

لزوم ارتقای خدمات بهداشتی به محرومان

 گــروه خبر // معــاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: ۵۰۰ 
مگاوات ظرفیت جدید برق به زودی به 

شبکه برق هرمزگان اضافه می شود.
  ایرج حیدری در جلســه کارگروه انرژی 
اســتان با اشاره به اهمیت تامین پایدار برق، 

عنوان کــرد: با اقدامات صورت گرفته برای 
کاهش خاموشــی ها و تامیــن پایدار برق 
استان طی هفته آینده ۵۰۰ مگاوات برق به 
 شبکه تولید برق هرمزگان اضافه خواهد شد.
 وی بــا تاکیــد بر اطــلاع رســانی دقیق 
 خاموشی ها، خاطرنشان کرد: اطلاع رسانی دقیق 

خاموشــی ها در ســطح اســتان از طریق 
صداوسیما و ســایر رسانه ها نقش بسزایی 
 در کاهــش نارضایتــی هــا در خصوص 
قطعی ها خواهد داشــت.معاون هماهنگی 
 امور اقتصادی استانداری خاطر نشان کرد: 
 اطــلاع رســانی دقیــق در خصــوص 
خاموشی ها با توجه به مجازی شدن آموزش 
و امتحانــات دانش آموزان و دانشــجویان 
برای برنامه ریزی خانواده ها بســیار مهم و 
ضروری است.حیدری خاطرنشان کرد: بیان 
صادقانه محدودیت ها در زمینه تامین انرژی 
با مردم نقش بسزایی در افزایش همراهی آنها 
در مدیریت کمبود برق خواهد داشــت.وی 
افزود: هرمزگان بــا توجه به وضعیت قرمز 
کرونا، گرمای شدید هوا، استقرار صنایع ملی، 
استراتژیک بودن استان، شرایط آن نسبت به 

سایر استان ها متفاوت است و ضروری است 
در اعمال خاموشــی ها در هرمزگان توسط 
وزارت نیرو تجدید نظر شود.معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان، در همین 
رابطه افزود: هرمزگان در اقتصاد ملی نقش 
اساســی دارد و ایجاد خلل در روند تولید 
صنایع خط قرمز اســت و ضروری است با 
توجه به شرایط خاص استان، تامین پایدار 
برق مــردم هرمزگان و صنایع در دســتور 
وزارت نیرو قرار گیرد.وی افزود: برای عبور 
از شــرایط خاص تامین بــرق در وضعیت 
کنونی مردم و صنایع در ساعات پیک مصرف 
شــرکت توزیع برق را در مدیریت این مهم 
همچون گذشته همراهی و کمک کنند.حیدری 
گفت: با هرگونه اســتخراج غیرقانونی رمز 
ارزها در هرمزگان برای جلوگیری از خلل در 

شبکه توزیع برق قاطعانه برخورد شود.معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان، 
خاطرنشان کرد: دســتگاه های اجرایی در 
زمینــه مصرف برق در جامعه الگو باشــند 
و نســبت به این مهم اهتمام ویژه بخرج دهند 
تا با همراهی مردم استان از این شرایط عبور 
کند.وی تصریح کرد: فرهنگ سازی و آگاهی 
بخشی نقش بسزایی در مدیریت بهینه مصرف 
برق دارد.به گــزارش  مهر، معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان، در همین 
خصوص افزود: در ســال های اخیر ظرفیت 
فرهنگ سازی در زمینه مدیریت مصرف آب و 
برق مغفول مانده و ضروری است دستگاه های 
اجرایی ذیربط با بهره گیری از همه ظرفیت ها 
به ویژه صداوســیما و رسانه ها در این زمینه 

اقدامات اساسی صورت دهند.

معاون استاندار هرمزگان:

۵۰۰ مگاوات ظرفیت جدید به شبکه برق اضافه می شود

پشت پرده سیاست 

  
تازه های مطبوعات

وطن امروز – این روزنامه در گزارشی با تیتر »احیای جایگاه پارلمان« نوشت: »در عرصه 
نظارت و قانون گذاری، مجلــس یازدهم با متغیر مهمی به عنوان دولت روحانی مواجه بود؛ 
دولتی که در سال پایانی عمر خود و در شرایطی که بیشترین هزینه را به مردم و کشور تحمیل 
کرده بود، همواره در مواجهه با هر پرسش و انتقادی، بهترین دفاع را در حمله به دیگر نهادها 
جســت وجو می کرد. ... عملکرد مجلس یازدهم را در احیای جایگاهش در مواجهه با قوه 
مجریه می توان به طور نسبی موفق دانست؛ مسئله ای که نمود آن را می توان در پرسروصداترین 
قانون مصوب مجلس یازدهم یعنی قانون »اقدام راهبردی برای رفع تحریم ها و صیانت از منافع 
ملت ایران« یافت که به قانون هسته ای نیز مشهور شد؛ قانونی که ضمن ایجاد پشتوانه برای تیم 

مذاکره کننده، کشورمان را نیز در میدان مذاکرات از جایگاه انفعالی خارج کرد.«
اعتماد – این روزنامه در گزارشــی با تیتر »انتخابات ۱۴۰۰ مثل ۸۴« نوشت: »بسیاری از 
کنشگران و تئوریسین های سپهر سیاست در ایران با توجه به اتمسفر غالب در پیکره جامعه، 
انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ را از جهاتی شبیه انتخابات ۲۷ خرداد ۱۳۸۴ می دانند و اصولگرایان 
و خاصه نواصولگرایان بهارستان نشینی که ردای کاندیداتوری پاستور سیزدهم را بر تن کرده اند، 
در تکاپو و تلاش هســتند تا از راه میانبر برای رسیدن به قدرت بهره ببرند. یکی از راه های 
میانبر، عوام فریبی و ســخنان خلاف واقعی اســت که نامزدهای اصولگرا با کلید واژه های 
»خاصه خرجی، تملق، رانت، آقازادگی، ســوپرمن بازی، داغ و درفش« به نامزدهای دولت 

مستقر نسبت می دهند.«
جهان صنعت-دکتر ایرج خسرونیا رئیس انجمن پزشکان متخصص داخلی گفت: طی ماه های 
اخیر دست کم ۸۷تن از اعضای جامعه پزشکی کشور، با انتخاب مرگ های خودخواسته به 

زندگی شان پایان داده اند.
سخنگوی قوه قضاییه: دادگاه عنابستانی برگزار می شود 

نتایج اولیه در پرونده نامه فیلترینگ اینســتاگرام حاصل شده است . غلامحسین اسماعیلی 
سخنگوی قوه قضاییه در چهل و چهارمین نشست خبری خود، درباره نامه جواد جاوید نیا 
معاون دادگســتری تهران درخصوص فیلتر اینستاگرام گفت: اقدامی که شخص مذکور انجام 
داده   خــارج از حوزه اختیارات اداری و قضایی این فرد بود و به همین دلیل بلافاصله این 
نامه ملغی الاثر شــد و پرونده به دادسرای انتظامی ارسال و نتایجی هم حاصل شده است. به 
گزارش فارس، وی با اشاره به پیگیری تخلفات در فضای مجازی به ویژه کلاب هاوس گفت: 
تدابیری اتخاذ شده که از تخلفات پیشگیری شود اما برای ما قانون و عنوان تخلف مهم است 
و فرقی بین فضای مجازی و حقیقی نیست و هم اکنون رصدهای لازم انجام می شود و چنان 
چه جرمی اتفاق بیفتد، طبق قانون با متخلف برخورد می شود. اسماعیلی با اشاره به آخرین 
وضعیت شکایت سرباز راهور از عنابستانی نیز گفت: هنوز جلسات برگزار نشده اما مقدمات 
لازم انجام شده است و در آینده این دادگاه برگزار می شود. اسماعیلی با اشاره به کاندیدا شدن 
رئیس قوه قضاییه و شائبه تاثیر آن بر احکام قضات در دادگاه ها درخصوص برخی پرونده ها 
نیز تصریح کرد: قوه قضاییه اثبات کرده اســت در دادرسی بی طرفی خود را رعایت کرده و 
قضات ما با استقلال کامل به پرونده هایی که برای اشخاص و مقامات تشکیل شود، رسیدگی 
می کنند. رئیس قوه قضاییه بیشتر نقش ستادی و اداری را دارند و رسیدگی در شعب با استقلال 
کامل انجام می شود. وی افزود:  اگر در این انتخابات تخلفاتی درخصوص هریک از همکاران 

قضایی ما منعکس شود با بی طرفی کامل به آن رسیدگی می کنیم.
 

بیانیه های لاریجانی  وجهانگیری
علــی لاریجانی در بین دیگر نامــزد های انتخاباتی مهم ترین چهــره ای بود که رد 
صلاحیتش همگان را شــگفت زده کرد تا جایی که علی مطهری که خود در این دوره 
از انتخابات ریاست جمهوری نام نویسی کرده بود، با بیان این که رد صلاحیت خودش 
قابل پذیرش اســت اما لاریجانی نه، در صفحه توئیتر خود نوشت: »از رد صلاحیت 
خودم با وجود آن که می دانم دلیل قانع کننده ای ندارد می گذرم اما از رد صلاحیت آقای 
لاریجانی که همیشــه گوش به فرمان نظام بوده و تجربه گران سنگی برای امروز نظام 
داشت در حیرتم!«»استناد به مصوبه شورای عالی امنیت ملی به اقامت یا تحصیل اقوام 
درجه یک مقامات عالی در کشورهای دیگر، پذیرفته نیست زیرا این شورا حق قانون 
گذاری ندارد. قانون گذار فقط مجلس اســت.« لاریجانی نیز که به  دیده بسیاری تایید 
صلاحیتش حتمی بود، در واکنش به نظر شورای نگهبان در بخشی از بیانیه خود نوشت: 
»حال آن که روند انتخابات این گونه رقم زده شــد، بنده وظیفه خویش را در پیشگاه 
الهی و ملّت عزیز انجام داده ام و راضی به رضای الهی هستم و از همه کسانی که در این 
مدّت کوتاه، ابراز لطف فرمودند، ســپاس گزارم و امیدوارم برای اعتلای ایران اسلامی، 
در انتخابات حضور یابید.« اسحاق جهانگیری نیز دیگر نامزدی بود که در ترکیب تایید 
صلاحیت شدگان شورای نگهبان جای نگرفت و او نیز در بخشی از بیانیه خود نوشت: 
»به خدا پناه می برم و عدم احراز صلاحیت بسیاری از شایستگان را تهدیدی جدی برای 
مشــارکت همگانی و رقابت عادلانه گرایش ها و جریان های سیاسی به ویژه اصلاح 
گرایان می دانم ...اکنون تکلیف از من ساقط است و پایان فعالیت های انتخاباتی خود 
را اعلام کرده ...و عموم شهروندان را به مشارکت در انتخابات دعوت می کنم.« مسعود 
پزشکیان دیگر چهره اصلاح طلب نیز در واکنش به تایید نشدن صلاحیتش در اطلاعیه 
ای اعلام کرد: »چه مبارک سحری بود و چه فرخنده شبی. ضمن تشکر از اقشار مختلف 
مردم از تمام استان های کشور، شخصیت ها و احزاب که لطف و حمایت خود را از آقای 
دکتر پزشکیان اعلام کرده اند، اعلام می کنیم که ایشان قصد اعتراض به تصمیم شورای 
نگهبان را نداشته و هیچ گونه رایزنی برای احراز صلاحیت خود نکرده و نخواهد کرد.« 
محســن هاشمی نیز در اولین اظهار نظر پس از رد صلاحیتش گفت: »سردار سلیمانی 
امانتدار حق مردم بود، حق انتخاب مردم، بزرگ ترین حق الناس است. امروز  جامعه ما 
در آستانه انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر، در شرایط ملتهب و نگران کننده ای 
است. به قول آیت  ا... هاشمی رفسنجانی در هر شرایطی نباید با انتخابات و صندوق های 

رای قهر کرد.« 
 آملی لاریجانی علیه شورای نگهبان 

اما انتقادات صریح آیت ا... صادق آملی لاریجانی به عملکرد شــورای نگهبان نگاه ها 
را بــه خود جلب کرد. این عضو فقهای شــورای نگهبان و برادر علی لاریجانی چهره 
شاخص رد صلاحیت شده، در رشته توئیتی نوشــت: » از اولین حضور این جانب در 
شورای نگهبان در سال ۱۳۸۰، حدود ۲۰ سال می گذرد. در تمام این مدت، از شورای 
نگهبان دفاع کرده ام، حتی در سال هایی که در قوه قضاییه بودم؛ اما هیچ گاه تصمیمات 
شــورا را تا این حد غیر قابل دفاع نیافته ام؛ چــه در تأیید صلاحیت ها و چه در عدم 
احراز صلاحیت ها.« رئیس سابق قوه قضاییه همچنین  از آن چه »دخالت های فزاینده 
دســتگاه های امنیتی از طریق گزارش های خلاف واقع، در تصمیم سازی برای شورای 

نگهبان« خواند، انتقاد کرد.

انعکاس

اعتمادآنلاین مدعی شــد: بعد از حواشی گسترده انتشار اســامی نامزدهای انتخابات 
ریاســت جمهوری در خبرگزاری فارس، حالا این خبرگزاری نتایج یک نظر سنجی را 
اعلام کرده اســت. خبرگزاری فارس در حساب کاربری خود در توییتر براساس نتایج 
نظرســنجی یک مرکز معتبر تا تاریخ سوم خرداد، میزان مشارکت مردم در انتخابات را 
۵۳ درصد برآورد کرده اســت. بر اساس این نظرسنجی، از میان افرادی که گفته اند قطعا 
در انتخابات شرکت می کنند، ۷۲.۵ درصد مدعی شده اند که به سیدابراهیم رئیسی رای 

خواهند داد.
تابناک نوشت: محمد جواد حق شناس، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر 
تهران در واکنش به نصب بنری در بهشت زهرا)س( مبنی بر ممنوعیت استفاده از آلات 
موسیقی در این مراسم  گفت: از آقای شهردار درباره مستنداتی که منجر به نصب این بنر 
در بهشت زهرا)س( شده، سوال کردم اما متاسفانه تاکنون پاسخی دریافت نکردم. طرح 
این گونه محدودیت ها ضرورتی ندارد چرا که اصلا استفاده از آلات موسیقی در مراسم  

عمومیتی ندارد و بیان آن ها ممکن است، موجب سوءتفاهم شود.
انتخاب نوشت: مشــاور عالی فرمانده کل قوا با بیان این که امیدواریم با روی کار آمدن 
یک دولت کارآمد و مردمی به یک وضعیت مطلوب برسیم، گفت: بعضی افراد می گویند 
علی برکت ا... اما کارهای آن ها برکت ندارد. سرلشکر صفوی با بیان این که از کار بعضی 

سیاسیون سر در نیاوردیم ،افزود: امیدوارم عاقبت برخی از سیاسیون ختم به خیر شود.
فرارو مدعی شد: همزمان با اعلام لیست کاندیداهای نهایی انتخابات ریاست جمهوری 
و ردصلاحیت چهره هایی همچون علی لاریجانی، اسحاق جهانگیری و محمود احمدی 
نژاد، احمد علیرضا بیگی نماینده تبریز در مجلس و از هواداران و نزدیکان محمود احمدی 
نژاد نطق تندی را ایراد کرد و برای دقایقی فضای مجلس را به هم ریخت. علیرضابیگی در 
نطق خود ضمن انتقاد از رد صلاحیت احمدی نژاد، مدعی شد منزل احمدی نژاد در چند 
روز اخیر محاصره شده است! همچنین در گوشه ای از صحن صدای شعاری کوتاه آمد که 

برخی حاضران از آن به عنوان »مرگ بر منافق« یاد کرده اند.
تمکین ضرغامی و سعید محمد

فــارغ از کاندیداهای اصلاح طلب، نامزد های اصولگرا نیز به رد صلاحیت خود واکنش 
نشان دادند. از جمله عزت ا... ضرغامی در کانال تلگرامی اش نوشت: »بخش هایی از طرح 
مسکن،برنامه های بدون بودجه، اصلاح نظام بانکی،نظام مالیاتی، گمرک،  تجارت خارجی 
و نظام یارانه ها در همین جا منتشــر شده اســت.  با تشکر از دو سال تلاش شبانه روزی 
مشاوران و کارشناسان و تیم های اقتصادی ام، به تدریج بقیه  طرح های آماده شده را برای 
مدیران آینده، ارائه خواهم کرد.« سعید محمد نیز در توییتی اعلام کرد: »به عنوان سرباز 
ولایت و پاسدار ارزش ها و آرمان های انقلاب اسلامی و با آرزوی سربلندی برای مردم 
عزیز ایران و با احترام به ارکان نظام مقدس؛ به زودی بیانیه این جانب منتشر می شود.« 
رستم قاسمی نیز البته ساعاتی قبل از اعلام نهایی نامزدها از کناره گیری اش به نفع جریان 
انقلاب خبرداد: »با این جمله آمدم )من #رستم_قاسمی سرباز وطن(و حال که تکلیفِ ادامه 
راه از روی دوش این حقیر برداشته شد خدا را شاکرم و با همین جمله مثل گذشته به رسم 
سربازی، برای رهایی از وضع موجود تلاش خواهم کرد تا ان شاءا... این انتخابات،پرشور 

و به نفع اقتصادومعیشت مردم رنج دیده عزیز به اتمام رسد.«

روابط عمومی 
بیاييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم شیلات هرمزگان 

گروه خبر // دبیر ســتاد ثبت نام آموزش و پرورش هرمزگان گفت: با 
ابلاغ دستورالعمل ثبت نام دانش آموزان به مناطق آموزش و پرورش 
استان، ثبت نام دانش آموزان از یکم خرداد ماه آغاز و تا پایان مرداد 

14۰۰ ادامه دارد.
   به گزارش  خبرنگار دریا ، حوریه حاجی زاده با اشــاره به دســتورالعمل 
ابلاغی ثبت نام دانش آموزان گفت: از کلیه ظرفیت های درون و برون سازمانی 
جهت ثبت نام دانش اموزان در فضایی امن و آرام و براساس تصمیمات ستاد 
کرونای اســتان با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و بهره گیری فناورانه 
اســتفاده خواهد شــد.وی گفت: ثبت نام دانش آموزان برای سال تحصیلی 
۱۴۰۱-۱۴۰۰ با ثبت نــام دانش آموزان پایه اول ابتدائی از یکم خرداد ماه 
آغاز شده است و روند ثبت نام دانش آموزان تا ۳۱ مرداد ۱۴۰۰ خاتمه پیدا 
می کند.به گفته حاجی زاده، پیش بینی می شود در سال تحصیلی جاری بیش 
از ۴۵ هزار دانش آموز به کلاس اول مدارس هرمزگان وارد شــوند.با توجه 
 به مراجعات والدین به مدارس و شــیوع بیماری کرونا، ضرورت دارد اهتمام 
ویژه ای برای راه اندازی سامانه های الکترونیکی و مراجعات غیر حضوری 

در نظر گرفته شود. این در حالی است که متولیان امر تعلیم و تربیت هرمزگان 
از راه اندازی درگاه الکترونیک خدمات در اداره کل آموزش و پرورش استان 
 خبــر داده که می تواند نقش بســزایی در کاهش هزینه ها برای خانواده ها، 
دانش آموزان و فرهنگیان و کاهش استرس خانواده ها از انتقال بیماری کرونا 
را به دنبال داشته باشد.حاجی زاده در این باره گفت: تدابیر و تمهیدات لازم و 
استفاده از ظرفیت های فن آوری جهت ثبت نام الکترونیکی و غیرحضوری 
دانش آموزان مورد نظر است و با توجه به مشارکت حداکثری دانش آموزان و 
اولیاء در فضای آموزش مجازی، اطلاع رسانی از طریق شبکه شاد و معرفی 
مدارس از نظر موقعیت جغرافیایی، جنسیت، دوره تحصیلی صورت می گیرد 
و در حال حاضر بسیاری از فعالیت های آموزش و پرورش از طریق درگاه 
الکترونیکی اداره کل قابل انجام است.معاون آموزش ابتدائی آموزش و پرورش 
استان هرمزگان سن ثبت نام دانش آموزان پایه اول ۶ سال تمام عنوان کرد و 
افزود: تمامی متولدین روز اول مهر ۱۳۹۴ می توانند در پایه اول ابتدایی ثبت 
نام نمایند.در ســال گذشته قریب به ۴۲ هزار دانش آموز پایه اول به مدارس 
هرمزگان ورود کرده بودند که به گفته مسئولین، این آمار با رشد ۱۰ درصدی 

 در ســال تحصیلی آینده روبرو خواهد بود.یکــی از پیش نیاز های ثبت نام 
دانش آموزان پایه اول ابتدائی داشــتن سنجش سلامت جسمانی و آمادگی 
تحصیلی اســت که کار سنجش نوآموزان بدو ورود نیز از نیمه خردادماه سال 
جاری آغاز می شــود و دانش آموزان برای ورود به مدرســه مورد سنجش 
شــنوائی، بینائی، هوش، حرکتی و غیره قرار می گیرند . رئیس اداره استثنائی 
آموزش و پرورش اســتان هرمزگان گفت: شرکت در برنامه سنجش سلامت 
جسمانی و آمادگی تحصیلی برای کلیه ی نوآموزان بدو ورود به پایه اول الزامی 
اســت.بارانی افزود: پیش بینی ۳۶ هزار دانش آموز بدو ورود به دبستان های 
اســتان هرمزگان برای سنجش در تابستان سال جاری را داریم این در حالی 
است که افزایش بیش از یک هزار نفری را نسبت به سال گذشته در سنجش 
نوآموزان بدو ورود به مدرسه را پیش بینی کرده ایم.یکی از مسائل موجود در 
زمان ثبت نام دانش ، وجود دانش آموزانی اســت که فاقد شناسنامه هستند 
که بیشــتر آنها از اتباع کشورهای همسایه ایران می باشند. در سال تحصیلی 
گذشــته بیش از  .... دانش آموز فاقد شناسنامه در مدارس استان هرمزگان 
مشغول به تحصیل بودند.معاون ابتدائی آموزش و پرورش استان هرمزگان در 
این خصوص گفت: پیش بینی ۱۰۰ دانش آموز فاقد شناسنامه برای تحصیل 
در مدارس شهرستان های استان شده است و برای تحصیل این دانش آموزان، 
اولیای آنها با مراجعه به فرمانداریها و دریافت کارت حمایت تحصیلی می توانند 

فرزندان خود را در مدارس محل سکونت، ثبت نام نمایند. 

ورود 45 هزار دانش آموز پایه اول به کلاس های درس 

گروه خبر // عضو هیأت رییسه کمیسیون عمران 
گفت: تحقیق و تفحص از سازمان بنادر و دریانوردی 

به تصویب این کمیسیون رسید. 
   احمد جباری اظهار کرد: تحقیق و تفحص از سازمان 
بنادر و دریانــوردی که به امضای بیــش از ۳۵ نفر از 
نمایندگان ملت رسیده بود، در کمیسیون عمران مجلس 
بررســی و با ۱۰ رای موافق از ۱۶ رای به تصویب این 

کمیسیون رسید.وی افزود: موضوعات و مسائل مختلفی 
در زمینه بروز مفسده در مدیریت وجوه اداره شده سازمان 
بنادر، تخلفات متعدد در صندوق بازنشستگی این سازمان، 
برخی واگذاری های پر شائبه، دستگیری  شماری از مدیران 
سازمان بنادر در سال های اخیر و همین ضرورت بررسی 
عملکرد این سازمان در حوزه واگذاری  اپراتورهای بندری 
و روند توسعه بنادر و ... از جمله علل امضای این تحقیق 

و تفحص بود که اعضای کمیســیون نیز امروز با اکثریت 
تصمیم گرفتند تا این طرح تحقیق و تفحص را تصویب 
کنند.نماینده مردم غرب هرمزگان در خانه ملت با اشاره 
به رسیدن گزارشات متعدد از بروز تخلفات گسترده در 
این سازمان، خاطرنشان کرد: بدون شک تحقیق و تفحص 
از ســازمان بنادر می تواند منجر به شناسایی حفره های 
فسادآلود شده و در عین حال این سازمان را که در پیشانی 

اقتصادی کشور قرار دارد، در مسیر درست و مطلوب تری 
به لحاظ حرکتی قرار دهد که دیگر شــاهد بروز چنین 
مسائلی در آن نباشــیم.به گزارش فارس ؛ جباری ادامه 
داد: بررسی علل و عوامل هک اطلاعات مهم و راهبردی 
این سازمان و همین طور بررسی علل و عوامل احتمالی 
ســومدیریت در این زمینه، همچنین واگذاری بندر نفتی 
خلیج فارس و نقش برخی مدیران این سازمان نیز از دیگر 
محورهای تحقیق و تفحص از سازمان بنادر و دریانوردی 
بود که در نهایت کمیســیون به طرح تحقیق و تفحص از 
ســازمان بنادر رای مثبت داد و بزودی در صحن علنی 

مجلس مطرح خواهد شد.

تحقیق و تفحص از سازمان بنادر به تصویب کمیسیون عمران رسید 

 گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی 
رئیس ستاد  و  استانداری  اجتماعی  و 
انتخابات استان هرمزگان گفت: بیش 
از یک میلیون هرمزگانی واجد شرایط 

رای دادن در انتخابات هستند.
   به گزارش خبرنــگار دریا ، دکتر علی 

رئوفی در خصوص آخرین اقدامات برای برگزاری انتخابات در ۲۸ خرداد 
ماه در استان هرمزگان، عنوان کرد: ۱۵۵۱ شعبه اخذ رای در هرمزگان برای 
برگزاری انتخابات در ۲۸ خرداد ماه پیش بینی شــده است. وی در همین 
خصوص افزود: از این تعداد ۹۹۵ شــعبه ثابت و ۵۵۶ شعبه سیار هستند 
که برای اخذ آرای مردم به سراسر استان اختصاص یافته است.رئیس ستاد 
انتخابات استان هرمزگان تصریح کرد: در انتخابات پیش رو ۵۰۸ شعبه ثابت 
و ۵۵ شعبه سیار شهری و ۴۷۷ شعبه ثابت و ۵۰۱ شعبه سیار روستایی در 
شهرها و روستاهای استان پیش بینی شده است.رئوفی در خصوص تعداد 
عوامل برگزاری انتخابــات، افزود: در مجموع ۲۴۳۰ نفر به عنوان عوامل 
اجرایی برگزاری انتخابات با ستاد انتخابات استان همکاری می کنند.معاون 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان در خصوص آخرین روند 
بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا، افزود: 
صلاحیت داوطلبان انتخابات شورای اسلامی روستاها در هیات های نظارت 
شهرستان ها در حال بررسی است و صلاحیت داوطلبان انتخابات شورای 
اســلامی شــهرها در هیات نظارت مرکزی در حال بررسی است. رئوفی 
تصریح کرد: نتایج نهایی صلاحیت داوطلبان انتخابات شورای اسلامی شهرها 
و روســتاها در تاریخ های ۱۵ و ۱۶ خرداد ماه به ســتاد انتخابات استان 
اعلام می شود و در تاریخ ۱۷ تا ۱۹ خرداد ماه اسامی نهایی تایید شدگان 
به فرمانداری ها و بخشــداری ها اعلام می شود.معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان در خصوص نحوه تبلیغات داوطلبان انتخابات 
شورای اسلامی شهرها و روستاها، افزود: تبلیغات داوطلبان انتخابات شورای 
اسلامی روستاها و شهرها با محوریت فضای مجازی است. وی در همین 
خصوص گفت: دایر کردن ســتاد برای داوطلبان انتخابات شورای اسلامی 
شهرها و روستاها  منعی ندارد ولی با توجه شرایط شیوع کرونا، ستادها باید 
بدون تجمع و ازدحام جمعیت با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی فعالیت 
کنند.رئوفی در خصوص آغاز زمان تبلیغات داوطلبان انتخابات شــورای 
اسلامی شهرها و روســتاها،  افزود: تبلیغات داوطلبان انتخابات شورای 
اســلامی روستاها و شهرها از ۲۰ خرداد آغاز و تا ۲۶ خرداد ماه به مدت 
یک هفته ادامه پیدا خواهد کرد.رئیس ســتاد انتخابات استان هرمزگان در 
خصوص واجدین شرایط رای در هرمزگان، تصریح کرد: در هرمزگان یک 
میلیون و صد و هشتاد هزار نفر واجد شرایط رای دادن هستند.رئوفی گفت: 
نزدیک به ۸۰ هزار نفــر در هرمزگان به عنوان رای اولی در انتخابات ۲۸ 
خرداد ماه جاری شــرکت خواهند کرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان در خصوص زمان آغاز تبلیغات داوطلبان انتخابات 
ریاست جمهوری، اظهار داشت: تبلیغات داوطلبان انتخابات ریاست جمهور 

از هفتم خرداد ماه آغاز و به مدت ۲۰ روز ادامه خواهد داشت.

رئیس ستاد انتخابات هرمزگان:
 تبلیغات داوطلبان انتخابات شوراها
با محوریت فضای مجازی است
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 معماری سنتی مساجد بندرچارک

 گروه گــزارش //  بندرچــارک در کرانه های 
خلیج فارس در استان هرمزگان از جمله بنادری 
است که دارای مساجد متعدد با معماری سنتی 

منحصر با سبک های مختلف می باشد. 
  معماری مســاجد بندرچارک در بستر تاریخ از 
جمله مباحث مهمی است که که در معماری سنتی 
بندرچارک می بایست بیشتر به آن پرداخته شود. 
در بخش پیشــین نوشــتار به معماری سنتی در 
برخی از قسمت های مساجد تاریخی بندرچارک 
و از جمله صحن مســجد، اطراف صحن مساجد، 
مناره و غیره پرداخته شــد و مشخص گردید که 
در بستر زمان تحولات زیادی در معماری سنتی 
مســاجد بندرچارک به وجود آمده است. برخی 
ازاین تغییرات در معماری ســنتی در اثر مصالح 
مقاوم تر و مســتحکمتر جدید بوده و برخی نیز 
تاثیر پذیرفته از سبک کلی معماری مساجد بوده 
است. برخی از اجزای مسجد نظیر گنبد به برخی 
مساجد شهر بندرچارک اضافه شده و برخی دیگر 
نظیر شبســتان ها از مساجد کاسته شده است. با 
وجود این ســبک معماری مساجد بندر چارک با 
توجه به اقلیم، نوع مصالح و غیره با مساجد جنوب 
ایران شباهت های زیادی دارد. برای نمونه مساجد 
شهر بستک، شهر بندرچارک، بندرلنگه، بندرکنگ 
و غیره شباهت های زیادی به هم دارند. با وجود 
این بررسی معماری سنتی مساجد بندرچارک در 
بســتر تاریخ حائز اهمیت است و این نوشتار که 
با حمایت های فرهنگی شــورای اســامی شهر 
بندرچارک و شهردار فرهنگ دوست و پر تاش 
این شهر جناب آقای محمد خدنگ به رشته تحریر 
در می آید در نظر دارد به مولفه های بیشــتری از 
معماری ســنتی مساجد شهر بندرچارک در بستر 
تاریخ بپردازد و نشان دهد که معماری مساجد شهر 
بندرچارک نیز در بستر تاریخ تحت تاثیر عوامل 
متعدد قرار داشته اســت. اگر به معماری مسجد 
جامع قدیم بندرچارک نگریســته شود به خوبی 
مشخص می گردد که معماری مساجد بندرچارک 
به چه صورت بوده اســت. در ارتباط با مساجد 
بندرچارک باید عنوان نمود که مســاجد قدیمی 
بندرچارک دارای شبستان بوده و معماری سنتی 
شبستان ها در نوع خود جالب توجه بوده و برخی 
از شبستان ها دارای ستون ها و طاق ضرب های 
متعدد بودند. به عبارتی مهمترین بخش مســاجد 
تاریخی و قدیمی شــهر بندرچــارک که دارای 
معماری طاق ضربی بوده و به تدریج از مســاجد 
به تدریج حذف شــده اند، شبستان مساجد بوده 
است. در مجموع در تعریف شبستان مساجد عنوان 

شده است که شبستان قسمتی است از مسجدهای 
بزرگ است که دارای سقف می باشد.  شبستان ها 
فضاهای سرپوشیده و دارای ستون های یک شکل 
و موازی اند که از یک طرف به صحن مســجد راه 
دارند. شبستان به صورت زمستانی و تابستانی بوده 
است برای نمونه مسجد رجب علی خیاط دارای 
شبستان تابســتانی بوده است. ولی بیشتر مساجد 
تاریخی دارای شبستان زمستانی بودند. به عبارتی 
شبستان زمستانی  در مساجد فضاهای سرپوشیده 
و دارای ســتون های یک شــکل و موازی بوده 
که برای فرار از ســرمای زمستان معمولاً در زیر 
زمین و با کمترین ارتباط به صحن اصلی و فضای 
بیرون ساخته می شده است. پوشش سقف شبستان 
زمستانی غالبا چهار بخشی یا گنبد بوده  است. برای 
نورگیری سوراخ های در سقف ایجاد می کرده اند که 
با سنگ مرمر پوشــیده می شد و نور کم، فضایی 
آرام، دل پذیر و عرفانی به فضا می بخشید. با توجه 
به تعاریف عنوان شــده می توان عنوان نمود که 
با توجه به اقلیم و وســعت مساجد بندرچارک، 
این مساجد دارای شبســتان تابستانی نبودند. یا 
 استفاده از ســنگ مرمر در پوشیدن نورگیرهای 
شبستان های مساجد شــهر بندرچارک معمول 
نبوده است. بسیاری از مساجد شهر بندرچارک که 
دارای شبستان بودند، نیز معمولا یک شبستان ساده 
داشــتند که کمتر در آن  ستون های زیاد استفاده 
شده بود. شبستان ها کارکرد زیادی داشتند. برای 
بررسی ســبک معماری شبســتان های مساجد 
بندر چارک مــی توان به تاریخ شــفاهی مردم 
 این بندر و مصاحبه با افراد کهنســال پرداخت. با 
مصاحبه های صورت گرفته در شهر بندرچارک 
مشخص گردید که تقریبا بیشتر مساجد تاریخی 
شهر بندرچارک دارای شبستان بوده که نمازهای 
صبح و عشــاء را در ماه ها و فصول ســرد سال 
در شبستان مساجد می خواندند. این شبستان در 
گوشه ای از صحن مسجد قرار داشت و نمازگزاران 
 با پله به ســمت پایین و درب شبســتان حرکت 
می کردند. این شبســتان چون در زیر زمین قرار 
داشت و ســرما به آن جا نفوذ نمی کرد، با توجه 
به اقلیم بندرچارک، شبســتان های مساجد این 
بندر نیاز به وسایل گرمایشی نداشت و زیر زمین 
بودن این شبســتان ها خود به خود به تعادل دما 
 در این شبســتان ها کمک می کرد و دمای هوا در 
شبستان ها همیشه چند درجه گرمتر از دمای هوا 
در سطح صحن مسجد و داخل فضای مسجد بوده 
است. شبســتان ها معمولا از سنگ و گچ ساخته 
شــده بود و دارای ســتون هایی از سنگ و گچ 
بوده اســت. برخی  از مساجد قدیمی بندرچارک 
شبستانشان به صورت طاق ضربی ساخته شده بود. 
بناهای طاق ضربی در معماری قدیم بندرچارک 

 همواره وجود داشــته اســت. معمولا ســاختن 
شبستان ها با ستون های متعدد و طاق ضرب در 
بین ستون ها به اســتقامت سقف کمک می کرده 
اســت. اما به تدریج در مساجد کمی جدیدتر که 
دارای شبستان بودند، ساختن شبستان ها معمولا با 
ستون ها و طاق ضرب بین ستون ها نبوده است. 
بلکه این شبستان ها به صورت کوچکتر و با سقف 

عادی ساخته می شد. 
  معمولا شبستان های مساجد بندرچارک، همانند 
شبستان های بسیاری از مســاجد جنوب ایران 
ارتفاع زیادی از کف تا ســقف نداشت و به همین 
دلیل نیز مســتحکم بوده و به عبارتی سقف آن ها 
کوتاه بوده اســت. چون مدت زمان فصل ســرما 
در جنوب ایران زیاد نیســت و شبستان ها بیشتر 
در چله های زمستان که هوا خیلی سرد می شد، 
مورد استفاده قرار می گرفت. شاید شبستان های 
مساجد بندرچارک که در بستر زمان در مساجد 
از بین رفته نشــان دهنده گوشــه های مهمی از 
معماری سنتی شــهر بندرچارک باشد. با تعمیر و 

 بازسازی مساجد شهر بندرچارک توسط خیرین، 
شبســتان های قدیمی که در صحن مسجد قرار 
داشتند، یکی پس از دیگری تخریب شده و گاها با 
وسعت یافتن فضای نمازگزاران در مساجد تاریخی 
بندرچارک، سازندگان مســجد مجبور شدند تا 
فضای زیادی از صحن مسجد را به بخش مرکزی 
ساخت و ساز مساجد اختصاص دهند و از سوی 
دیگر وجود بخاری های بــزرگ گازی و بعدها 
برقی که فضای داخلی مساجد را در فصل زمستان 
 برای نماز گزاران مناســب می نمــود، از کاربرد 
شبستان ها کاسته و حتی در مساجدی که بعدها 
در شــهر بندرچارک بنا گردید و مساجد کنونی 
 مکانــی به شبســتان اختصاص پیــدا نمی کند. 
شبستان ها در مساجد قدیمی بندرچارک عاوه بر 
ویژگی های معماری آن، بر فضای معنوی مساجد 
نیز می افزودند و معمولا وقتی افراد برای نماز به 
شبســتان وارد می شدند. با فضای کاما ساکت و 
بدون ســر و صدا و آرامی مواجه می شدند که در 
زمان اقامه نماز بر معنویت مساجد می افزود. شاید 

وفور باران های زمستانی و چکه کردن و آب دادن 
شبستان ها نیز دلیلی برای تخریب آن ها در بستر 
زمان بوده باشد. با توجه به قرار داشتن شبستان ها 
در صحن مساجد و پرشدن صحن برخی از مساجد 
در اثر باران های سیل آسای زمستانی و تابستانی، 
 گاها به شبســتان های مساجد هم صدماتی وارد 
می شــد که مجبور به تعمیر آن هــا بودند. برای 
ســاخت شبستان مســاجد، معماران سنتی شهر 
بندرچارک ابتدا می بایست مکان شبستان را حفر 
نموده و چون پایین تر از ســطح صحن مســجد 
بود، معمولا افراد محلی با وسایل آن زمان مکان 
مورد نظر را حفر کرده و ســپس دیوارکشــی در 
 مکان حفر شــده صورت می گرفت و در نهایت 
ستون ها و سقف آن را می ساختند. هنر معماران 
سنتی بندرچارک در ستون ها و طاق ضرب هایی 
بود که در شبستان می ســاختند، چون شبستان 
های مســاجد دارای پنجره و طــاق نما و غیره 
نبود که معماران بتواننــد در آن جا هنر معماری 
خود را نشــان دهنــد. اما در مجموع شبســتان 
 های مســاجد بندرچارک به صورت ساده و یک 
چهار دیواری نسبتا بزرگ ساخته می شده است. 
سقف آن هم در بستر زمان با توجه به مصالح موجود 
 تغییرات زیادی داشــته است.بازسازی و احیای 
 شبســتان های مســاجد تاریخی در بندرچارک 
می تواند گردشــگران زیادی را به این مســاجد 
جدب نماید. با وجود این اگر دقت نظر بیشتری در 
زمان تعمیر مساجد صورت می گرفت، می بایست 
شبســتان های برخی از مساجد شهر بندرچارک 
حفظ و مرمت می شد. چون در حال حاضر مساجد 
تاریخی زیادی در سطح ایران و جهان وجود دارد 
که شبســتان های تاریخی آن همواره باقی مانده 
و حفظ و حراســت می شــوند و مــورد بازدید 
گردشگران زیادی قرار می گیرد. اما شبستان های 
مساجد قدیمی بندرچارک که نشان دهنده بخشی 
از هنر و معماری ســنتی شهر بندرچارک بوده به 
تدریج از صحن مساجد بندرچارک رخت بر بستند 
و این مهم در مورد بسیاری دیگر از مساجد مناطق 
جنوبی ایران مصداق دارد. هر چند شبستان های 
بســیاری از مساجد بندرچارک از بین رفته است 
اما خاطرات نمازگزاران کــه در زمان ادای نماز 
در شبســتان های مساجد نماز را در فصول سرد 
سال به پا می داشتند، هنوز وجود دارد که یاد آور 
 سبک معماری این شبســتان ها و فضای معنوی
 آن ها می باشــد. معمولا فضای شبســتان های 
مساجد بندرچارک در گذشته به وسیله چراغ های 
نفتی روشن شده و به تدریج نیز با آمدن برق شهری 
در شبستان ها از لامپ  و سایل روشنایی استفاده 
می شده است. اما در حال حاضر در مساجد جدید 

شبستان ها کارآیی خود را از دست داده اند.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

رئیس اداره آموزش و پرورش استثنائی هرمزگان خبر داد 
اجرای دو طرح فراگیر برای دانش آموزان دیر آموز استان

  گروه خبر // رئیس اداره آموزش و پرورش اســتثنائی هرمزگان 
از اجرای دو طرح فراگیر " پرتاب " و بهره گیری از نرم افزار " تاپ" 
برای دانش آموزان دیر آموز استان خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا، 
شهباز بارانی گفت: دانش آموزان دیر آموز به دانش آموزانی اطاق 
می شــود که ضریب هوشی و یادگیری آنها، مابین ضریب یادگیری 
دانش آموزان عادی و اســتثنایی قرار می گیرند و به همین دلیل این 
دانش آموزان از خدمات لازم و مورد نیاز در جامعه محروم هستند. 
وی افزود: آموزش و پرورش اســتثنایی استان با همراهی آموزش 
ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش، در راستای ارائه خدمات مطلوب 
به این دانش آمــوزان، دو طرح " پرتاب " و بهره گیری  از نرم افزار 
" تاپ" را برنامه ریزی کرده اســت.به گفته بارانی، نرم افزار " تاپ"، 
یک نرم افزار گوشــی همراه تحت سیســتم عامل اندروید است که 
با نصب این نرم افزار، آمــوزش به کودکان دیر آموز از طریق بازی 
انجام می شــود که هم اکنون این طــرح منتظر تایید نهایی در کمیته 
پژوهشــی وزارت آموزش و پرورش اســت.رئیس اداره آموزش و 
پرورش استثنائی هرمزگان تصریح کرد: طرح دیگری که با  همراهی 
 معاونت آموزش ابتدایی و اداره تکنولوژی مقطع ابتدایی در حال انجام 
می باشد، طرح " پرتاب " است که در این طرح آموزگاران و رابطینی 
را آموزش می دهند که بتوانند کودکان دیر آموز را در سراسر استان 

شناسایی و در همان منطقه به آموزش آن ها بپردازند.

فرمانده ناحیه مقاومت سپاه بندرعباس:
 باید برای افزایش مشارکت مردم 

در انتخابات تلاش شود 
  گروه خبــر // فرمانده ناحیه مقاومت ســپاه بندرعباس گفت: 
باید تاش شــود در انتخابات پیش رو میزان مشــارکت و حضور 
مردم تقویت شــود. سرهنگ پاسدار حمید ماندگاری فرمانده ناحیه 
مقاومت سپاه بندرعباس اظهار داشت: نظام جمهوری اسامی ایران 
دستاوردهای بسیاری داشته است که یکی از اصلی ترین دستاوردها 
مردم ســالاری دینی می باشد .وی افزود: نمود اصلی مردم سالاری 
دینی را می توان در انتخابات هایی در کشور برگزار می شود دید چرا 
که مردم با اراده نوع تمام ارکان حاکمیتی،سیاســی و اجرایی کشور 
را به صورت مستقیم و غیر مســتقیم انتخاب می کنند و خود برای 
کشورشان تصمیم گیری می کنند.ماندگاری بیان کرد: انتخابات ریاست 
جمهوری فی نفسه از اهمیت بســیار بالایی برخوردار است و مردم 
 بایســتی این اهمیت را درک کنند و نقش تمــام کننده خود را برای 
رقــم زدن آینده کشــور ایفــا کنند. فرمانــده ســپاه بندرعباس 
تاکیدکرد:اختیارات رئیس جمهور به حدی در کشور بالا است که تمام 
پیشرفت و آبادانی کشور و تصمیمات حیاتی کشور بستگی به تفکرات 
او دارد لذا لازم است مردم در انتخاب رئیس جمهور دقت نظر کافی 
و وافی را داشته باشند.به گزارش تابناک ؛ ماندگاری خاطرنشان کرد: 
انتخاب اصلح در انتخابات بسیار حائز اهمیت است و بایستی مصادیق 
انتخاب اصلح برای مردم تبیین شود تا بتوانند به درستی فرد مورد نیاز 

کشور را انتخاب کنند.

اجرای طرح " سمکید" در 38 مدرسه هرمزگان
  گروه خبر // معاون آموزش ابتدائی آموزش و پرورش هرمزگان 
از اجرای طرح ســنجش میزان یادگیری دانش آموزان )سمکید( در 
38 مدرســه استان و با مشــارکت یک هزار دانش آموز پایه ششم 
ابتدائی خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، حوریه حاجی زاده با بیان 
اینکه تاکنون طرح " سمکید " طی دو مرحله انجام شده است، اظهار 
داشت:  آزمون " سمکید " شامل سوالات مربوط به کتاب های درسی 
 ریاضی، علوم و فارسی پایه ششم ابتدایی می شود.وی افزود: یک هزار 
دانش آموز پایه ششــم هرمزگانی در 38 مدرســه ابتدائی استان در 
این طرح مشــارکت دارند.بــه گفته حاجی زاده، آزمون ســنجش 
ملی پایه ششــم )سمکید(به منظور ســنجش میزان یادگیری دانش 
آمــوزان و آمادگی آن ها برای ورود به مقطع تحصیلی متوســطه به 
صورت حضوری برگزار می شــود.معاون آموزش ابتدائی آموزش 
 و پرورش اســتان هرمزگان اضافه کرد: در راســتای حفظ سامتی 
 دانش آموزان، دستورالعمل های بهداشتی و فاصله گذاری فیزیکی مطابق 

استاندارد های ستاد کرونا رعایت و مورد بازدید قرار گرفته است.

 افزایش ۶ برابری صادرات کالا های غیر نفتی 
از بندرجاسک 

  گروه خبر // مدیر اداره بندر و دریانوردی جاسک گفت: از ابتدای 
امسال تاکنون صادرات کالا های غیر نفتی از بندر جاسک ۶ برابر شده 
اســت.به گزارش خبرنگار دریا ، محمد زارعی افزود: در این مدت 
بیش از ۱8 هزار و 3۰۰ تن کالا از این بندر به کشــور عمان صادر 
شده است.وی گفت: روزانه ۵ فروند لندینکرافت؛ میوه و تره بار، آب 
معدنی، سنگ و سرامیک به کشور های حاشیه جنوبی خلیج فارس 
صادر می کنند.مدیر اداره بندر و دریانوردی جاسک ارزش کالا های 
صادر شــده را ۴ میلیون دلار اعام کرد.صادرات در بندر جاسک به 

دو روش کانتینری و لنج های سنتی صورت می گیرد.

دو سایت g ۵ در کیش راه اندازی می شود
  گروه خبر // مدیر مخابرات منطقه هرمزگان از ایجاد دو ســایت 
G ۵ در جزیره کیش به صورت پایلوت خبر داد. به گزارش خبرنگار 
دریا ؛ امیر یگانه اظهار کرد: در ادامه راه اندازی سایت های نسل پنجم 
اینترنت همراه در کشور، دو ســایت G ۵ در جزیره کیش در حال 
جانمایی اســت.وی افزود: نصب و راه اندازی این دو سایت توسط 
همراه اول به عنوان پایلوت در جزیره کیش بزودی آغاز می شود.مدیر 
مخابرات منطقه هرمزگان همچنین عنوان کرد: طی یک سال اخیر بیش 
از 8۰۰ تکنولوژی G 3 و G ۴ در نقاط مختلف هرمزگان بخصوص 
مناطق روستایی نصب و راه اندازی شده است که هرمزگان را در میان 

استان های برتر کشور در زمینه توسعه شبکه قرار داده است.

رئیس جدید هیات والیبال هرمزگان انتخاب شد 
  گروه خبر // با پایان یافتن مجمع انتخابات هیات والیبال هرمزگان، 
عبدالرئوف بستگانی به عنوان رئیس این هیات انتخاب شد.به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ بستگانی از بین ۱۱ نامزد با کسب ۱۵ رای از ۱۵ رای 
ماخوذه به مدت چهار ســال به عنوان رئیس هیات والیبال هرمزگان 
انتخاب شــد.پیش از این نیز فریدون الهامی رئیــس هیات والیبال 
هرمزگان بود.مجمع انتخابات هیات والیبال هرمزگان با حضور امیاری 
مدیرکل ورزش و جوانان هرمزگان، داورزنی ریاست فدراسیون والیبال 

و وحید مرادی مشاور عالی فدارسیون والیبال همراه بود.

خبری

  حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان 
و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

)قسمت دوم(

  

  

آگهی حصروراثت
احتراماً مفروض می دارد خواهان محمد دهقان فرزند موسی با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده 
واشعارنموده شادروان زمزم عطایی فرزند حسن به 1399/11/27 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی 

حین الفوت عبارتند از : 
1- محمد دهقان فرزند موسی متولد 1348/1/1 به ش.ش 4 فرزند مرحوم.

2-  ادریس دهقان فرزند موسی متولد 1350/11/9 به ش.ش 21 فرزند مرحوم.
3- عابدین دهقان فرزند موسی متولد 1352/7/1 به ش.ش 8 فرزند مرحوم.

4- سلیمان دهقان فرزند موسی متولد 1355/1/1 به ش.ش 122 فرزند مرحوم.
5- فیصل دهقان فرزند موسی متولد 1356/10/1 به ش.ش 535 فرزند مرحوم.

6- صالح دهقان فرزند موسی متولد 1360/12/1 به ش.ش 14964 فرزند مرحوم.
7- فاطمه دهقان فرزند موسی متولد 1346/3/10 به ش.ش 2 فرزند مرحوم.

8- محبوبه دهقان فرزند موسی متولد 1363/2/20 به ش.ش 4 فرزند مرحوم.
ودیگر وارثی ندارد .لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان  

آگهی ابلاغ اخطاریه ماده 87
بدینوسیله به شهربانو طاهری کندر نام پدر : مرید تاریخ تولد :1329/03/02 شماره ملی 3161036204 
شماره شناســنامه :4 به نشانی بندرعباس شهرک امام رضا علیه ساختمان ستایش ابلاغ می شود پلاک 
خودرو به شماره انتظامی 84-116 ص 52 متعلق به ابراهیم طاهری کندر در قبال طلب خانم فروغ تقویمی 
بازداشت گردیده لذا طبق ماده 87 آئین نامه اجرای مراتب بشما اخطار می شود ضمناً هرگونه نقل انتقالی 

از طرف شما نسبت به مورد بازداشت ممنوع است وترتیب اثر داده نمی شود .1400/97م/الف
                       زارعی نیا - اداره ثبت و اسناد استان بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

مفقودي
اصل مجوز کسب به شماره 5316 اعتبار 97/4/11 بنام جمشید رستگار طالقانی فعالیت 
صنفی فروشندگان پوشاک بچه گانه )جمشید( واقع درمنطقه آزاد قشم درگهان بازار قدیم 

دالان 9پلاک 546 مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد



امام  رضا )ع( : نیکوکاری ، پس اندازی جاودان است
) روضه بحار ج 2 ص 356(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
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گروه خبر // جلسه تنظیم بازار استان هرمزگان با 
6 دستور کار اعم از تامین مرغ گرم استان و قیمت 
مصوب جوجه یکروزه، بررســی آخرین وضعیت 
سیمان و ممنوعیت صادرات و تامین نیاز این کالا 
در استان، آنالیز قیمت ساختمان، افزایش نرخ حمل 
و نقل ناوگان درون و برون شــهری و موضوعات 
مرتبط با این حوزه به ریاست دکتر حیدری معاون 
هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان در 
سالن جلسات ســازمان صنعت، معدن و تجارت 

هرمزگان برگزار گردید.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری هرمزگان گفت: تامین سیمان مورد نیاز استان 
هرمزگان بر صادرات اولویت دارد.ایرج حیدری در جلسه  
ستاد تنظیم بازار ، با اشاره به اهمیت تامین سیمان مورد 
نیاز اســتان، عنوان کرد: اولویت مهم و اساسی تولیدات 
کارخانجات ســیمان، تامین بازار استان است.وی افزود: 
کلیه کارخانجات تولید ســیمان خارج از هرمزگان که 
از زیرســاخت های بندری هرمزگان اقدام به صادرات 
بازارهای هدف خود می کنند ملزم هستند بخشی از نیاز 
بازار هرمزگان را تامین کنند. ایرج حیدری  با اشــاره به 
اهمیت افزایش عرضه مرغ به بازار اســتان، عنوان کرد: 
 دســتگاه های اجرایی ذیربط بر چرخــه تولید مرغ از 
 ابتــدا تا انتهــا به صورت جــدی نظارت کننــد تا از 
سواستفاده های احتمالی در بازار این محصول جلوگیری 
شود.وی افزود: جهاد کشاورزی و دامپزشکی از مرحله 
خروج مرغ از مرغداری ها به کشتارگاه ها نظارت ها را 
می بایست تشدید کنند.وی افزود: نظارت بر کشتارگاه ها 
در شرق و غرب استان توسط فرمانداران تشدید می شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان  در 
پایان خاطرنشان کرد: دستگاه های اجرایی مرتبط با تامین 
اقلام ضروری با هماهنگی فرمانداران به صورت مستمر 
بازار را رصد کنند تا خللی در روند تامین و عرضه اقلام 
ضروری مورد نیاز مردم ایجاد نشود.در این نشست رئیس 
سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان به ابلاغیه تنظیم 
بازار سیمان که در ابتدای خردادماه سالجاری از دبیرخانه 
کارگروه تنظیم بازار کشور ارســال گردید، اشاره نمودو 

اظهار داشت: در این ابلاغیه آمده است که مسئولیت اصلی 
تنظیم بازار سیمان کشور بر عهده انجمن صنفی کارفرمایان 
صنعت سیمان بوده و تا پایان هفته جاری انجمن مذکور 
موظف می باشــد کمبود و کسری سیمان در کشور و به 
ویژه با اولویت اســتان هایی که کمبود بیشــتری دارند 
)اصفهان، کرمان و جنوب کرمان، همدان، تبریز، سیستان 
و بلوچستان، مرکزی، مشــهد، بوشهر، قزوین، هرمزگان 
و خوزســتان( را مرتفع نموده که این امر تا پایان مهر ماه 
)فصل ساخت و ساز( ادامه خواهد داشت.خلیل قاسمی از 
دیگر موارد مهم این ابلاغیه را مکلف دانستن انجمن صنفی 
کارفرمایان صنعت سیمان، جهت تعیین کارخانه اصلی و 
همچنین یک یا چند کارخانه به عنوان معین است که می 
بایست اطلاعات لازم را به دبیرخانه کارگروه تنظیم بازار 
و ســازمان های صمت استان ها ارسال نماید.وی ضمن 
تاکید به بند مندرج در ابلاغیه مذکور مبنی بر برنامه ریزی 
لازم به منظور تولید، تامین و توزیع سیمان متناسب با نیاز 
کشور باید در دستور کار انجمن صنفی و کارخانجات تولید 
این نوع محصول قرار گیرد، افزود: با توجه به بند مندرج 
در ابلاغیه مبنی بر وجود مازاد تولید نســبت به مصرف 
در کشور، چنانچه تقاضای ســیمان بازار داخلی کشور 
 تامین نشود و در صورت عدم همکاری انجمن صنفی و 
شــرکت های تولیدی برای تنظیم اثربخش بازار سیمان 

و مدیریت تامین نیاز اســتان، صادرات سیمان وکلینکر 
مشــروط خواهد شد و وزارت متبوع می تواند از طریق 
وضع عوارض صادراتی را مشروط نماید تا تعادل بازار 
برقرار شود که در این خصوص گمرک جمهوری اسلامی 
ایــران نیز همکاری لازم را بعمل خواهــد آورد.در این 
نشست دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان کشور 
نیز به میزان تولید این صنعت پرداخت و اظهار داشــت: 
صنعت سیمان از ۲۹.۵ میلیون تن امروز به ۸۸ میلیون تن 
تولید رسیده است که هم جوابگوی مصارف داخلی است 
و هم امکان صادرات را دارد.عبدالرضا شیخان افزود: در 
بهترین شــرایطی که در سال گذشته داشتیم بیش از ۱۷ 
درصد تولید و بیش از ۱۳ درصد ، سیمان توزیع شد .وی 
در ادامه به مشــکل کمبود در برخی استانها پرداخت و 
اظهار داشت: الگوی مصرف سیمان در کشور تغییر کرد و 
به دلیل گران شدن مصالح ساختمانی و فولاد ؛ از آنجایی 
که قیمت سیمان نسبت به سایر مصالح های ساختمانی به 
صرفه بود، بیشتر ساخت و سازها به مصرف این محصول 
روی آوردند. وی تصریح کرد: ما مشــکل و کمبودی در 
بحث سیمان نداریم و در بهترین حالت با توجه به تولید 
۸۸ میلیون تنی این محصول؛ طبق محاسبات انجام شده،  
نیاز بازار قریب به ۷۰ تن است که بالغ بر ۱۷ میلیون تن 

مازاد تولید را می توان صادر نمود.

تامین سیمان بازار هرمزگان ، اولویت کارخانجات تولیدی است

گروه گزارش //  قطع برق در کشور مشکلات 
عدیده ای برای مردم کشــور به وجود آورده 
اســت اما بین این قطعی های برق هرمزگان 
بیشترین میزان خسارت و بروز مشکل را دارد 
و روستانشینان نیز از این مشکلات بی بهره 

نمانده اند. 
   کشــور عزیزمان ایــران در برهه های مختلف 
بحران های بســیاری را تجربه کرده اســت که در 
۸ سال گذشــته متاســفانه با ضعف عملکرد در 
حوزه های مختلف بر مشکلات مردم افزوده شده 
است. با بی تدبیری دولت شاهدیم مشکلات مختلف 
از جمله بحران کم آبی، بحران ارز و مسکن، بحران 
مرغ و روغن، بحران عدم مدیریت بازار محصولات 
کشاورزی، بحران کرونا و نهایتا بحران برق بر مردم 
تحمیل کرده اســت و با وجود اینکه کمتر از یک 
ماه به زمان انتخابات ریاست جمهوری مانده است 
دولت تدبیر و امید کــه قرار بود با بنای عقلانیت 

کشــور را اداره کند قصد ندارد خیابان پاستور را 
با خاطره خوش برای مردم تــرک کند و در این 
ایام واپســین عمر دولتش نیز مشکل سازی برای 
مردم ادامه دارد. قطعی های برق مشکلات فراوانی 
برای مردم کشــور ایجاد کرده و خسارات زیادی 
به وســایل برقی مردم وارد شده که قطعا جبران 
این خسارات آن هم با قیمت های نجومی وسایل 
برقی امری غیر قابل جبــران برای عموم مردم و 
به ویژه خانواده های کمتر برخوردار اســت. بالاتر 
از این خبر از روستاها و مناطق محروم دارید که 
در ایــن قطعی برق مخصوصا در شــرایط طاقت 
فرســای گرمای جنوب چگونه روزگار ســپری 
می کنند و حتی طبق شنیده ها در برخی روستاها 
با قطع برق و تاریکی مطلق چندین مورد عقرب 
گزیدگی و مارگزیدگی مشاهده شده است. جناب 
آقای رئیس جمهور و جناب آقای استاندار محترم 
هرمزگان ما از شــما مناظره نمی خواهیم، از شما 

نظــاره می خواهیم نظاره ای که مشــکلات مردم 
روســتاها را حل کند و آنها را نیز به ریل توسعه 
بیاندازد.منطقه ۱۴ روستای هرمزگان چندین روز 
است که ساعات طولانی از کل ۲۴ ساعت گرفته 
تا ساعت های پایین تر با قطعی برق مواجه است و 
در این شــرایط بد اقتصادی مواد غذاییشان فاسد 
شــده و از بین رفته است از طرفی نوسانات برقی 
موجب شده که بخشــی از مردم با سوختن لوازم 
خانگی خود مواجه شوند و این مسئله خسارات 
زیادی به روســتائیانی که با آن لوازم هم محروم 
محسوب می شدند وارد کرده است.با وجود اینکه 
یک مورد مارگزیدگــی و عقرب گزیدگی نیز در 
رســانه ها بازتاب گســترده ای پیدا می کند مردم 

محروم این منطقه در چند سال گذشته بیش از ۱۰ 
مــورد مارگزیدگی و عقرب گزیدگی که عمده آن 
در تاریکی هوا و قطعی برق بوده اتفاق افتاده است 
و مردم بیــم آن دارند آن اتفاقات با قطع برق های 
متعدد در این منطقــه اوج بگیرد.در کنار تمام این 
مشکلات مشکل دیگری نیز وجود دارد که علت 
اصلی آن کم کاری و تنبلی اســت، تیرهای برق 
روستاهای این منطقه چوبی، پوسیده و در برخی 
نقاط شکسته است و با وجود اینکه ۸ سال است 
تیرهای فلزی برای نصب به منطقه آورده اند هنوز 
آنها را نصب نکردند و این موضوع موجب می شود 
با کوچکترین باد و باران برق منطقه قطع شود و از 
طرفی نیز خمیده شدن تیرهای برق و پایین آمدن 

ســیم ها موجب برق گرفتی اهالی می شود.خلیل 
کریمی دهیار روستای اسپند از توابع چهارروستا 
در گفت و گو با خبرنگار تســنیم اظهارداشــت: 
قطعی های برق بلند مدت مشــکلات بســیاری 
برای مردم ایجاد کرده است و غالب گرما زندگی 
کردن را بسیار سخت کرده است. وی افزود: بر اثر 
قطعی های برق بسیاری مردم روستای منطقه کولر، 
تلویزیون، پنکه برقی و دیگر لوازم برقی خود را با 
سوختن از دست داده اند و نوسانات آنها را متحمل 
خسارت کرده است.وی عنوان کرد: به جز روستای 
اسپند روستاهای دهیج، درشهر، تلالیان، درگهان و 
گارمون نیز مشکلات بسیار زیادی برایشان ایجاد 
شده است. دهیار روستای اسپند خاطرنشان کرد: 

مردم در سال های گذشــته به دلیل قطعی برق و 
تاریکی با مار گزیدگی روبرو شــده اند و بیش از 
۱۰ نفر جان خود را از دست داده اند در این شب ها 

که برق قطع می شود مردم مجبور شده اند بیرون از 
خانه بخوابند و این ترس ایجاد شده است که دوباره 

شاهد مارگزیدگی مردم باشیم.

قطعی برق با طعم مارگزیدگی در روستاهای هرمزگان 

گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفت: اکنون از هشــت شهرستان 
قرمز کشور پنج شهرستان در هرمزگان است 
و سه شهرستان دیگر نیز در استان های مجاور 

ما هستند.
  حسین فرشیدی گفت: در دو استان کشور یعنی 
هرمزگان و سیستان و بلوچستان روند شیوع کرونا 
افزایشــی است و تا حدودی نیز بوشهر که هر دو 
اســتان همسایه ما اســت.وی افزود: در بهمن و 
اسفندماه پارسال بیشتر شهرستان های استان آبی 
بود و اصناف نیز فعالیت داشتند و مردم نیز شیوه 
نامه های بهداشــتی را رعایت می کردند.فرشیدی 
گفت: در فروردین ماه انتظار می رفت محدودیت ها 
به علت روند افزایشی شیوع کرونا بیشتر شود که 
اینگونه نشــد، اما باز هم در استان شرایط کنترل 
پزشــکی هرمزگان  دانشــگاه علوم  شد.رئیس 
گفت: اکنون دیگر مردم شــرایط را می شناسند و 

همکاری مردم رکن اساسی در کنترل و مدیریت 
بیماری کرونا است.وی افزود: ما باید شیوه نامه ها 
را بنویســیم و مشخص کنیم، اما این مردم هستند 
که باید رعایت کنند، گرچه ممکن اســت به علت 
طولانی شدن زمان همه گیری بیماری مردم خسته 
شده باشند، اما نباید فراموش کرد که کادر بهداشت 
و درمان نیز خسته است.فرشیدی گفت: حتی در 
ماه مبارک رمضان نیــز آمار های کرونایی چه از 
نظر بستری و شمار بیماران و چه از نظر فوتی ها 
نسبت به آمار کشــوری بهتر بود، اما متاسفانه از 
عید فطر مشــکلات ما بیشتر شد.رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان افزود: متاسفانه در بسیاری 
از روســتا ها نماز عید با سهل انگاری در رعیات 
شــیوه نامه های بهداشتی برگزار شد و در برخی 
برنامه های عید نیز شیوه نامه های بهداشتی رعایت 
نشد حتی مشاهده می شــد که ماسک نمی زدند 
شــماری از افراد.وی گفت: در کنار این موضوع 
دو شاخص مهم در این اوجگیری کرونا داریم که 
اگر دقت کنیم پارسال نیز در خرداد ماه و پس از 
عید فطر هرمزگان بر خلاف سراســر کشور روند 
افزایشی داشت، آن موقع گمان می شد گرم شدن 
هوا وضعیت را بهتر کند که اینگونه نشد.فرشیدی 
افزود: اکنون نیز دوباره در خرداد ماه این موضوع 
دارد تکرار می شود با این تفاوت که خرداد پارسال 
موارد مثبت روزانه ما سی و چهل نفر بود، اما اکنون 
موارد مثبت روزانه ما چهارصد و پانصد نفر است و 
دو روز پیش ما در ۲۴ ساعت با یک رکوردشکنی 

بیش از ۷۰۰ مورد مثبت شناســایی کردیم و این 
یعنی تعداد بیشتری نیز مبتلا بوده اند که شناسایی 
نشده اند.وی گفت: اکنون با شیوع خانوادگی کرونا 
مواجه هستیم، به طوری که یک جوان در جا های 
عمومی حضور می یابد، بیمار می شــود و ممکن 
است علامت نداشته باشد و همه اعضای خانواده 
را مبتــلاء کند و وقتی ســالمندی از این خانواده 
بستری می شود این خوشــه شناسایی می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان افزود: 
وقتی از خانه بیــرون می رویم یعنی امکان ابتلاء، 
حتی برای امتحان های حضــوری دانش آموزان 
نیز خطر شیوع وجود دارد و خانواده ها باید کاملا 
مراقب باشند، بویژه که اکنون گونه غالب ویروس 
کرونا در هرمزگان گونه انگلیسی است که قدرت 
واگیرداری بسیار بیشتری دارد.فرشیدی گفت: در 
غرب استان شهرستان پارسیان، منطقه کوشکنار 
و روســتای بهده گونه آفریقایی شناسایی شد که 
منشاء آن از خارج کشور بود و با بیش از ۴۰ مورد 
ابتلا نیز رسید، اما با قرنطینه کنترل شد. همچنین در 
میناب نیز گونه کرونای هندی مشاهده شد آن هم 
در شرایطی که شرق استان با افزایش موارد مثبت 
مواجه بود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 

افزود: گونه های جهش یافته کرونا پر خطر است و 
ما دیدیم که گونه انگلیسی نظام سلامت انگلیس را 
فلج کرد و گونه های آفریقایی و هندی نیز سرایت 
پذیــری بالایی دارند و این نگرانــی وجود دارد 
که شــاید گونه های جهش یافته در برابر واکسن 
نیز مقاوم باشــند.  وی گفت: هرمزگان یک ایران 
کوچک است با رفت و آمد زیاد هموطنان به استان 
که فقط روزانه هشتاد پرواز ورودی و خروجی به 
فرودگاه های اســتان داریم و به نظر من باید همه 
پرواز های ورودی به استان متوقف شود، اما این امر 
نشدنی است پس باید همه مسافرانی که به استان 
وارد می شــوند دو هفته قرنطینه شوند یا حداقل 
مسافران پرواز ها آزمایش پی سی آر کرونا بدهند.

فرشیدی خاطر نشان کرد: وقتی مسافری از شهر 
قرمز استان خارج می شود باید در مقصد قرنطینه 
شود و اگر این موارد و مراقبت ها رعایت نشود در 
شرایطی که بیشتر استان ها چهارمین مرحله اوج 
گیری شیوع کرونا را پشت سر گذاشته اند، استان 
هرمزگان دروازه ورود کشور به پنجمین اوج گیری 
شیوع کرونا می شود.وی گفت: اگر همینطور رفت 
و آمد های بین اســتانی ادامه داشته باشد مطمئنا 

شیوع کرونا نیز همینطور ادامه خواهد یافت.

*  بهتریــن راهکار اکنون واکسیناســیون 
است

  رئیس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان افزود: 
مهمترین راهکار در این شــرایط واکسیناســیون 
اســت و اســتان هرمزگان در این شــرایط باید 
جزء استان هایی باشــد که زودتر این اتفاق بیفتد 
و در واکسیناسیون تســریع شود.فرشیدی گفت: 
واکسیناسیون سالمندان در استان نسبتا خوب است 
گرچه مثلا در هشتاد ساله ها ۲۷ درصد افراد برای 
واکسیناسیون مراجعه نکرده اند با وجود اینکه با 
این افراد تماس نیز گرفته شــده است و این هفته 
واکسیناســیون ۶۵ سال به بالا نیز در استان آغاز 
می شود.رئیس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
افزود: در ستاد استانی مقابله با کرونا نیز از صنایع 
و واحد های صنعتی بزرگ اســتان خواسته شده 
است با تامین واکسن  به کمک نظام درمان بیایند.
وی گفت: اگر در استان افراد پر خطر مانند پنجاه 
سال به بالا را واکسینه کنیم قطعا فوتی ها و شدت 
ابتلا کم می شود، زیرا اکنون ۷۰ درصد فوتی هایی 
که داریم سالمندان بالای ۶۰ سال هستند.فرشیدی 
یادآور شد: واکسیناســیون در استان مطابق سند 
ملی واکسن اســت که به ترتیب پرخطر بودن از 
کادر درمان، بیماران خــاص و بیماران زمینه ای 
تا ســالمندان در حال دریافت واکسن هستند و 
برنامــه داریم که آموزگاران و دســت اندرکاران 
آموزش نیز تا شــهریور ماه واکسن دریافت کنند.
وی گفت: تلاش می شود تا مهر و آبان همه افراد 

بالای ۱۸ سال واکسینه کنیم تا شاهد کاهش ابتلا 
و فوتی ها باشیم البته واکسینه شدن به معنی مبتلا 
نشدن نیست و ممکن است افراد واکسینه شده نیز 
به کرونا مبتلا شــوند و این افراد نیز باید همچنان 
شیوه نامه های بهداشتی رعایت کنند و نوع واکسن 
نیز خیلی مهم نیست و دریافت واکسن در سریعتر 
زمان مهمترین اولویت است.رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان افزود: هدف ما این است که 
واکسیناســیون روزانه در استان به چهل تا پنجاه 
هزار دز در روز برســد و در بندر عباس به بیست 
هزار دز برسد.وی گفت: با توجه به در پیش بودن 
انتخابات نیز باید مراقب بود، زیرا اجازه تجمعات 
در مکان های بسته به هیچ وجه داده نخواهد شد 
که نیاز به همکاری همه دســتگاه ها برای نظارت 
وجود دارد.فرشیدی افزود: مردم باید پنج شش ماه 
دیگر مراقبت ها را با دقت زیاد رعایت کنند بویژه 
از تجمع های خانوادگی خودداری کنند و حتما از 
ماسک اســتفاده کنند.به گزارش خبرگزاری صدا 
وســیما مرکز خلیج فارس، رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان گفت: مردم به دست اندرکاران 
بهداشــت و درمان اعتماد کنند و شیوه نامه های 
بهداشــتی را رعایت کنند بویژه افراد بالای پنجاه 
سال در ارتباط با فرزندان و اعضای جوان خانواده 
که بیرون از منزل می روند احتیاط کنند و افراد با 
مشاهده علایم سریعا به مراکز درمانی مراجعه کنند 
تا فرایند درمانشــان زودتر و با خطر کمتر آغاز 

شود.

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر داد

اوج گیری دوباره کرونا در هرمزگان 

 متاســفانه در ایــن روز هــای پایانــی دولت ، 
قیمت ها همچنان بالا می روند از نان و روغن گرفته 
تا لوازم خانگی و خــودرو . انگار هیچ چیز جلو 
 دار رکوردها و دســتاورد های دولت تدبیر و امید 
نمی شود. دولتی که نه گرانی را احساس می کند و نه 
طعم تلخ بیکاری و فقر را چشیده است و مسئولانش 
ترجیح می دهند با لبخند و سخنرانی های تکَراری 
همه مشکلات را عادی و طبیعی جلوه دهند و وانمود 
کنند که در  حال مذاکره با کشور های خارجی برای 
حل و فصل مشکلاتی هستند که خودشان آنها را 
ساخته اند. روزی نیســت که از دوست و آشنا و 
غریبه خبری از ابراز نداری و نیاز مالی شهروندان  
به گوش نرسد، تقریبا هر روز پیامهای متعددی از 
خانواده های نیازمند به دست می رسد که ؛ یخچال ، 
کولر، پول اجاره و رهن خانه و درمان بیماری ندارند 
آنقدر این افراد زیاد هستند که نمی دانید به کدامشان 
جواب دهید. برخی آبرو داری می کنند و صورت 
با سیلی سرخ نگه داشته اند و برخی دیگر از پشت 

تلفن اشک می ریزند و ناله می کنند و بغض هایی 
واقعی و تاکید باید کرد بغض واقعی،  همراه با آه و 

حسرت سر می دهند و ... .
   و امــا آخریــن دســتاورد دولت بــی تدبیر 
قطعی های مکرر برق اســت ، موضوعی که کار ، 
زندگی و ســلامت مردم به آن وابسته است،  چه 
بســیار مغازه هایی که از قطع برق خسارت های 
چند میلیونی ناشی از خرابی مواد فاسد شدنی یا 
وســایل و تجهیزات برقی را متحمل شده اند.  از 
این بد تر آنکه زمان قطعی ها هم مشخص نیست 
و این قطعی های مکرر مردم را کلافه و ســر در 
 گم کرده است و عجیب آنکه همزمان با قطعی برق 
آنتن دهی خطوط تلفن همــراه و اینترنت نیز در 
برخی محلات شهر بسیار ضعیف می شوند؛ یا به 
طور کلی از دســترس خارج می شوند و امکان 
تماس کاملا از بین می روند. در چنین وضعیتی اگر 
کسی به کمک فوری نیاز داشته باشد چطور باید 
مشکل خودش را مرتفع کند. به راستی چه کسی 
باید برای این بی تدبیری ها تدبیری بیاندیشد به غیر 
از خود مردم ؟ پس مردم ایران ، یادتان باشد این بار 

در انتخاب دقت بیشتری داشته باشیم.

چه کسی باید تدبیری بیاندیشد؟
یادداشت 
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پایدار صورت پذیرد و همراه با عدالت و حفظ محیط زیست 
و منابع طبیعی باشد.

   احســان کامرانی در نشست جلسه هم اندیشی با مسئولان و 
دانشگاهیان استان هرمزگان در پارک علم و فناوری بندرعباس 
با گلایه از همکاری و مشارکت نکردن تشکیلاتی برای رسیدن 
به توسعه همه جانبه اظهار کرد: با وجود تأکید استاندار هرمزگان 
برای راه اندازی دانشگاه علوم و فنون دریایی و تشکیل کارگروه 
توسعه دریا محور ذیل شورای برنامه ریزی، اقدام مؤثری در این 
حوزه صورت نگرفته است.به گفته وی، توسعه دریا باید متوازن 
و پایدار صورت پذیرد و همراه با عدالت و حفظ محیط زیست 
و منابع طبیعی باشد.رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان 
با بیان اینکه بیشترین مرز آبی کشور در اختیار استان هرمزگان 
است؛ اما هنوز در زمینه بهره برداری و استفاده از ظرفیت عظیم 
و بزرگ دریا فکر اساسی نشده است، افزود: ۸۵ درصد ظرفیت 
دریا در کشور مورد بهره برداری بهینه قرار نگرفته و می توانیم با 
تأکید بر حفظ ذخایر دریایی، محیط زیست و سایر استانداردهای 
مورد نیاز در حوزه بهره برداری در این زمینه درآمدهایی بزرگی 

را نصیب اقتصاد کشور کنیم.

* حرکت به سمت توسعه پایدار با بومی سازی علوم
  رئیس شــورای پژوهش و فناوری دانشــگاه آزاد اســلامی 
استان هرمزگان نیز با تشریح فعالیت های دانش بنیان و تولیدات 
پژوهشی گفت: بومی ســازی علوم در حوزه های مورد نیاز با 
توجــه به ظرفیت هر منطقه تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی 
و حرکت به ســمت توسعه پایدار است.علیرضا سایبانی مطرح 
کــرد: دبیرخانه پژوهش و فناوری کــه اکنون صرفاً به مباحث 
هفته پژوهش پرداخته، موظف شود همه فعالیت های پژوهشی را 
به صورت مستمر رصد کرده و با توجه به میزان نقش و اثرگذاری 
دانشگاه ها در سطوح مختلف از انحصار دانشگاه خاص خارج و 
همه دانشگاه هایی که دارای دوره های تحصیلات تکمیلی دکتری 
و کارشناســی ارشد هســتند و از طرفی فعالیت های پژِوهشی 
مهمی دارند به صورت دوره ای مســئولیت آن را به عهده گیرند.

وی با بیان اینکه اســتان هرمزگان در حوزه دریا و مبدل شدن 
به قطب فولاد کشور از اولویت بالا برخوردار است، اضافه کرد: 
صنایع فولاد اســتان دارای ظرفیت بالایی است که باید در این 
راستا کارگروه های مشخص و برای مشارکت سازمان های دارای 
بودجه پژوهشــی به ویژه صنایع غرب استان به صورت مستمر 
جلســه گذاشته شود و برآیند آن جلسات به طور منظم دریافت 

و نتایج حاصله در جلســه معاونان پژوهش و فناوری بررسی، 
نتیجه گیری و عملیاتی شــود.رئیس شورای پژوهش و فناوری 
دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان تأکید کرد: مصوبات این 
کمیته باید برای همه دستگاه های ذی ربط دارای ضمانت اجرای 
مؤثر باشد. از تریبون نماز جمعه خیران برای حضور در این مهم 
مشارکت کنند، دانشگاه ها، مؤسسات و مراکز تحقیقاتی استان بر 
اساس نقش و توانشــان به آنها بها داده شود، نظام موضوعات 
طراحی شده در دانشگاه آزاد اسلامی می تواند به عنوان الگو برای 
سازمان ها و نهادهای متولی پژوهش در استان مورد تأکید قرار 
گیرد، ظرفیت استادان دانشگاه ها برای راه اندازی مجلات علمی 
به صورت مشــترک برآورد و در راستای تسهیل در اخذ مجوز 
این گونه نشــریات اقدام لازم صورت پذیرد.به گزارش هرمز؛ 
سایبانی ادامه داد: ســرفصل دروس و کتب درسی متناسب با 
نیاز روز جامعه و استان مورد بازبینی قرار گیرد، پایان نامه های 
کارشناسی ارشــد و دکتری متناسب با نیاز استان جهت دهی و 
مورد حمایت و بهره برداری قرار گرفته و راه اندازی دانشــگاه 
موضوعی که در دانشگاه آزاد اسلامی راه اندازی شده ضرورت 
اجتناب ناپذیر است که مورد غفلت واقع شده و می تواند در این 

میان به عنوان الگو مورد توجه و برداشت قرار گیرد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان عنوان کرد

توسعه دریا همراه با عدالت ، حفظ محیط زیست و منابع طبیعی

طرح : اسماعیل سهرابی


